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VERSLAG VAN DE VERGADERING VAN DE RAAD VAN DE GEMEENTE AALSMEER  

d.d.  27 september 2018 

 

Aanwezigen 

 

Voorzitter: J.J. Nobel 

Griffier: O. van Kolck  

    

Fractie AA 

De dames C. van Hilst-Dekker en G. Holtrop en de heren D. Kuin en R. Martijn  

 

Fractie CDA  

De dames A.M. Harte-Fokker en T. van der Meer en de heren M.P. Buskermolen, L.B. Kabout,  

P.H.J.M. van Soelen,  T.F.M. Verlaan, D. van Willegen en G.J.H. Winkels 

 

Fractie D66 

Mevrouw J. Keessen en de heer W. Kikkert 

 

Fractie GroenLinks  

Mevrouw P. Lakerveld en de heer R.P. Fransen 

 

Fractie PvdA 

De heer J.H. Buisma 

 

Fractie VVD  

De dames N. Hauet en M. Vleghaar en de heren E.P. Abbenhues, J.G.E. Bouwmeester, J.J. van Leeuwen en  

D.G. van der Zwaag 

 

Raad (besluitvormend) 

 

Agendapunt 

 

Onderwerp 

 

Rb-1 1. Opening door de voorzitter de heer J.J. Nobel 

 

De voorzitter: Dames en heren, dames en heren, het is acht uur geweest ik open de 

vergadering. 

 

 

 

1.2  Vaststelling van de agenda 

 

De voorzitter: En bij het vaststellen van de agenda wil ik graag een stembureau instellen voor de 

benoeming vanavond van een aantal functionarissen, onder punt drie. Ik stel voor dat bij 

agendapunt zes mevrouw Keessen en de heer Winkels als stembureau worden benoemd, ja kan 

dat? Ja, dan gaan we dat doen. Moties ingediend, moties vreemd. En ik zeg u al bij voorbaat dat 

de ene motie nog vreemder aan de orde is dan de andere motie want de ene gaat over een bij 

en die wordt aan het College gericht en de ander komt niet zo heel vaak voor maar dat is wel 
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mooi, dat is een motie die aan uzelf richt en daarna via de voorzitter van de Raad en de griffier, 

wil versturen aan de minister en de LVNL. Dus dat is wel een hele bijzondere motie vreemd aan 

de orde van de dag, dus die gaan we ook doen. Dan wil ik met u de agenda vaststellen. Is er nog 

iemand die iets over de agenda wil zeggen? Ik kijk even om mij heen, nee dat is niet het geval 

dan houden we die zoals het is. 

  

 1.3 Vaststelling van het verslag van de besluitvormende raad van 5 juli 2018 en 12 juli 2018  

 

De voorzitter: Dan de vaststelling van het verslag van de raadsvergadering van 5 juli 2018 en 12 

juli 2018. Er is een correctie ontvangen op de aanwezigen bij de vergaderingen, dat ging over de 

namen van de wethouders die daar niet juist in stonden. Dus dat is hersteld. Anderen nog of is 

daarmee het verslag vastgesteld? Dan is het verslag vastgesteld.  

 

 1.4 Vaststelling van de Lijst Ingekomen Stukken  

De voorzitter: Dan hebben we de lijst van ingekomen stukken. Heeft iemand daar een 

opmerking over het preadvies? Ik kijk rond, dat is niet het geval. Dan gaan we dat doen als 

wordt als is voorgesteld. Dan hebben we, komen we bij de hamerstukken. R2: besluit 

omgevingsvergunning in afwijking van bestemmingsplan Oosteinderweg en omstreken 2005. 

Wie is er tegen dit voorstel? Niemand, dan is dat aangenomen met algemene stemmen. Dan de 

verbouwing en uitbreiding van de Baccarastraat 3 ten behoeve van de kinderopvang. Iemand 

tegen? Dat is niet het geval algemene stemmen aangenomen. De wijziging van de algemeen 

plaatselijke verordening Aalsmeer 2017. Er zit een kleine wijziging op. Iemand tegen? Dan is die 

met algemene stemmen aangenomen. 

 

Rb-2  HAMERSTUK: Besluit omgevingsvergunning in afwijking van het bestemmingsplan 

Oosteinderweg e.o.2005, Oosteinderweg 331-333  

 

De voorzitter: Dan hebben we, komen we bij de hamerstukken. R2: besluit 

omgevingsvergunning in afwijking van bestemmingsplan Oosteinderweg en omstreken 2005. 

Wie is er tegen dit voorstel? Niemand, dan is dat aangenomen met algemene stemmen. 

Rb-3  HAMERSTUK: Verbouwing en uitbreiding Baccarastraat 3 ten behoeve van kinderopvang  

 

De voorzitter: Dan de verbouwing en uitbreiding van de Baccarastraat 3 ten behoeve van de 

kinderopvang. Iemand tegen? Dat is niet het geval algemene stemmen aangenomen. 

Rb-4  HAMERSTUK: Algemene plaatselijke verordening 2017  

 

De voorzitter: De wijziging van de algemeen plaatselijke verordening Aalsmeer 2017. Er zit een 

kleine wijziging op. Iemand tegen? Dan is die met algemene stemmen aangenomen. 

Rb-6  HAMERSTUK: Benoemen leden vertrouwenscommissie 

 

De voorzitter: Dan gaan wij vaststellen de verordening voor de vertrouwenscommissie en dan 

ga ik even naar de stukken kijken. Iemand daar over het woord? Nee, dat is dat ... Iemand tegen 

dit voorstel zoals het voorligt? Nee, dan is dat vastgesteld. Dan gaan wij nu we benoemen de 

leden van de vertrouwenscommissie. U heeft voor u gekregen een tweetal formulieren als goed 

is? Een daarvan is de raadsleden te benoemen en een met de wethouder als adviseur. Alvorens 

wij dat doen moeten wij nog even vaststellen of u inderdaad een vertrouwenscommissie in 

wenst te stellen in verband met de vervulling van de vacature voor burgemeester en het 
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houden van functioneringsgesprekken met de burgemeester. Iemand tegen dat voorstel een 

waren R6? Nee, dan is dat in ieder geval akkoord. Dan stel ik voor dat u de stembriefjes invult 

en dat de bode die even komt ophalen. Ik schors de vergadering. Ik heropen de vergadering. Ik 

geef het woord aan de heer Abbenhues, gaat uw gang. 

 

De heer Abbenhues: Dank u wel voorzitter. Na een uitvoerig proces van tellen en hertellen zijn 

we tot de volgende conclusie gekomen: de heer Van Willegen als kandidaat: 22 stemmen voor. 

Mijnheer Van der Zwaag als kandidaat: 23 stemmen voor. Mijnheer Martijn als kandidaat: 20 

stemmen voor. Mevrouw Lakerveld als kandidaat: 23 stemmen voor. De heer Kikkert als 

kandidaat: 23 stemmen voor. En de heer Buisma als kandidaat: 22 stemmen voor. Er is nog een 

alternatieve kandidaat naar voren geschoven en dat is mevrouw Van Hilst en die heeft drie 

stemmen gekregen. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Dan stel ik vast dat de leden benoemd zijn en dan de stemming over 

de adviseur namens het college. 

 

De heer Abbenhues: Er zijn 23 stemmen uitgebracht waarvan 22 voor de heer Van Duijn en een 

blanco stem. 

 

De voorzitter: Dank u wel, dan is ook die benoemd als adviseur van de vertrouwenscommissie. 

Ik wens u allen succes met uw werkzaamheden.  

Rb-7  Programma en overzicht onderwijshuisvesting 2019 Aalsmeer  

 

De voorzitter: Dan gaan wij door met agendastuk R7, gaat over programma huisvesting en 

onderwijshuisvesting in 2019. Spreek volgorde CDA, D66, GroenLinks, VVD, Partij van de Arbeid 

en dan Absoluut Aalsmeer. Wie mag ik het woord geven voor het CDA? Mijnheer Winkels. 

 

De heer Winkels: Mijnheer de voorzitter, tijdens de commissievergadering hadden we weinig 

vragen maar waren er wel vragen ontstaan omtrent de verzekering van een ander, wellicht dat 

we daar nog een antwoord op kunnen krijgen. En voor de rest houd ik het daar even bij. 

 

De voorzitter: Dank u. Mevrouw Lakerveld zie ik. 

 

Mevrouw Lakerveld: Dank u wel, voorzitter. Wij gaan in prin ... allereerst dank aan de 

wethouder voor beantwoording van de vragen en uitleg in de brief. In principe gaan we wel 

hiermee akkoord. Wat we wel jammer vinden dat we toch voor fouten voor van bouwen 

moeten hier opdraaien en wij vragen ons af of genoeg controle hier op geweest is. En ook graag 

reactie van de wethouder hierover. Wij vinden welzijn van kinderen belangrijk genoeg om 

hiermee akkoord te gaan. Nog een punt willen wij graag aanstippen, dat is een goed klimaat 

binnen scholen en daar komen wij als fractie hierop terug. Dank u wel, voorzitter. 

 

De voorzitter: Dank u wel, ik kijk even bij D66 maar ik zag geen reactie dus geen behoefte? 

 

Nee, oké. Dan de VVD, wie? Mevrouw Vleghaar. 

 

Mevrouw Vleghaar: Ons ... dank u wel, voorzitter, onze vraag is via de raadsbrief beantwoord en 

wij gaan verder akkoord. 

 

De voorzitter: Dank u. Mijnheer Buisma voor de Partij van de Arbeid.  
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De heer Buisma: Ja, even zoals we in de raadsbrief geïnformeerd zijn de risico's zijn door de 

formele wetgever bij een gemeente neergelegd om dit soort kosten te dragen en die dragen we 

dan ook. 

 

De voorzitter: Dank u. Wie voor Absoluut Aalsmeer? Mijnheer Kuin. 

 

De heer Kuin: Ja voorzitter, ik kan me voorstellen dat soms in de enorme hoos van raadsbrieven 

er eentje ontsnapt. Ik denk dat dat bij mijnheer Winkels in dit geval geweest is. Ik zal het hem 

niet kwalijk nemen maar ook wij zijn blij met het antwoord wat gegeven is. 

 

De voorzitter: Dank u wel. De portefeuillehouder even kort? ... Gaat uw gang. 

 

De heer Van Duijn: Ja voorzitter, dank u wel. De heer Winkels heeft inderdaad denk ik de 

raadsbrief gemist waarin we antwoord hebben gegeven op de vragen over de verzekering en 

over het over 't bouwen '...' en constructiefout en wie daarvoor verantwoordelijk is. Mevrouw 

Lakerveld is daar ook nog even op ingegaan. U zegt: ja het is jammer dat we voor fouten van de 

bouwer moeten opdraaien. En de heer Buisma zei ook van: ja, zo is het geregeld in de wet, dat 

is ook inderdaad zo. Kijk we zijn nu ook bezig met een met een nieuwe basisschool daar heeft u 

vorige keer in de commissie ook vragen over gesteld. De Triade. Jong Leren is daar 

opdrachtgever, bouwheer en daarmee verantwoordelijk voor de eventuele ontwerpfout. En dat 

was in het geval van de Mikado daar niet zo want daar was de gemeente bouwheer en waren 

wij dus verantwoordelijk voor eventuele ontwerpfouten. Ja je kan het je kan het in principe 

nooit helemaal voorkomen, we doen er alles aan om dat te voorkomen. En zoals in de 

commissie ook aangegeven ook bij de Triade is er gewoon bouwtoezicht en wordt er op alle 

mogelijke manieren controle op uitgevoerd dat dat op een goeie manier gebeurt zodat we niet 

weer voor dit soort zaken komen te staan. Het tweede punt dat u aanstipt is het klimaat binnen 

de scholen en nou dat vinden wij ook enorm belangrijk, u heeft daar als raad ook krediet voor 

beschikbaar gesteld om dat in ieder in De Mikado aan te pakken. Daar zijn we heel hard mee 

aan slag en dat dat dat gaat goed en dat is ook belangrijk omdat er goed klimaat op die scholen 

ja enorm belangrijk is voor die kinderen die daar elke dag bezig zijn en goed kunnen leren en 

spelen. En van alles en nog wat. Verder had ik geen vraag gehoord, voorzitter. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Ik kijk even rond, zijn er nog vragen? Heer Winkels, bent u bediend? 

 

De heer Winkels: Nee, ik heb geen aanvullende vragen, maar dank u wel allemaal voor de 

terechtwijzing, ik heb er kennis van genomen. 

 

De voorzitter: Dank u wel, anderen nog over dit onderwerp? Kijk even rond, nee. Kunnen we 

overgaan tot stemming. Wie is er tegen dit voorstel? Niemand, dan is dat met algemene 

stemmen aangenomen. 

Rb-8  Aanleg Molenvlietweg 

 

De voorzitter: Dan gaan wij verder met de besluitvorming rondom de aanleg Molenvlietweg. De 

bespreek volgorde: D66, GroenLinks, VVD Partij van de Arbeid, Absoluut Aalsmeer, CDA. Wie 

mag ik het woord geven? Mijnheer Kikkert, gaat uw gang. 

 

De heer Kikkert: Ja voorzitter, ik wil even duiden wat we gaan doen vanavond. En wat we 

vanavond gaan doen is een voorlopig ontwerp van de Molenvlietweg vaststellen en daarvoor 
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een krediet beschikbaar stellen. Daar gaat natuurlijk een voorgeschiedenis aan vast. En een 

voorgeschiedenis in de zin van we hebben het juridisch kader gecreëerd om ja dit besluit, deze 

aanleg tot uitvoering en tot mogelijkheid te kunnen brengen. En het juridische kader wordt 

gevormd door de structuurvisie en door het bestemmingsplan. En bij de plannen ja dat zijn 

instrumentaria waar omheen ook participatie plaatsvindt. Dus ik hecht eraan om dat wel even 

te benoemen. Wat we nu feitelijk gaan doen is een voorlopig ontwerp vaststellen. Dat doet 

vermoeden dat er straks ook sprake zal zijn van een definitief ontwerp. En dat er nog een traject 

gaat komen van voorlopig naar definitief. Waar wij aan hechten is dat in dat traject er 

voldoende gelegenheid is voor de omwonenden om mee te participeren in dat traject. Dan heb 

ik eigenlijk nog maar een vraag want daar zal een zekere input uit naar voren komen. Ja er moet 

natuurlijk ook wel ruimte zijn om die input te verwerken in het definitieve ontwerp dus met 

andere woorden, er moet nog wel flexibiliteit zijn. Dat is eigenlijk de enige vraag die ik nog heb: 

is die er? 

 

De voorzitter: Dank u wel. Wie? Mijnheer Fransen voor GroenLinks. Gaat uw gang. 

 

De heer Fransen: Dank u wel. Ja ik sluit me aan bij wat de wat de heer Kikkert aangeeft. 

Constateer ook dat het traject zoals dat tot nu toe gelopen is niet gelopen is conform de 

werkwijze zoals we die nu met elkaar aan het uitvinden zijn, dat heeft de wethouder tijdens de 

commissie behandeling ook aangegeven. Dus ja er zijn dingen gebeurd waar deze wethouder 

nog niet nog niet voor mee bezig was toen dit traject al liep. Ik denk inderdaad ook dat als het 

gaat om participatie dat er nog een hersteltraject kan volgen in het traject van voorlopig 

ontwerp naar definitief ontwerp, dus ik zou zeggen pak die pak die kans en ik sluit me aan bij de 

vraag van de heer Kikkert. En ik wil opmerken over het ontwerp zelf dat, het lijkt er toch wel een 

beetje op dat diegenen die die vijftig procent betaalt van dit traject dat die ook bepaalt wat er 

gebeurt. En wat voor soort oplossingen dan moet komen namelijk een rotonde waar wij ons 

toch afvragen of dat de meest logische oplossing is. Nou goed het is een voorlopig ontwerp, we 

gaan er over participeren, ik ben benieuwd wat er van gevonden wordt. Maar ik vind wel dat wij 

met z'n allen ook over onze eigen rol goed na moeten denken. Bepaald een ander van ons wat 

voor soort oplossingen wij hebben omdat ze dat betalen op ons grondgebied? Ik vind dat we 

daar wel heel makkelijk overheen stappen. En ik vind dat we daar goed over na moeten blijven 

denken vooral ook omdat er in het Verkeers- en vervoersplan, wat best al oud is, vastgesteld is 

dat het stuk Aalsmeerderweg waar de rotonde op aan gaat sluiten niet onderdeel uitmaakt van 

de hoofdstructuur en juist een beetje afgeknepen zou worden qua verkeer. En dat doen we nu 

door middel van de rotonde juist niet. Dus we volgen het beleid van het regio gebeuren, maar 

ons eigen beleid schuiven we terzijde met deze oplossing. Dus nou dat vind ik dat ik op zich 

jammer en ik hoop dat dat in het participatie traject ook nog een plek krijgt. Dat is het 

voorzitter. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Mijnheer Bouwmeester, gaat uw gang. 

 

De heer Bouwmeester: Ja, dank u wel voorzitter. Ja, meeste gras is al voor onze voeten 

weggemaaid door de heer Kikkert. Het voorstel is inderdaad een vervolg op eerdere 

besluitvorming er is toen gekozen voor een rotonde uit oogpunt van doorstroming en 

verkeersveiligheid, nou dat uitgangspunt accepteren we. Natuurlijk hebben we punten van zorg 

over de aan de aansluiting en de parallelweg en de participatie, het is al genoeg over gezegd en 

ik neem aan dat de portefeuillehouder daar uitgebreid op in zal gaan zometeen. 

 

De voorzitter: Dan hoop ik weer dat dat niet lang duurt. Mijnheer Buisma, gaat uw gang, voor 
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de Partij van de Arbeid. 

 

De heer Buisma: Voorzitter, we kunnen oprecht zeggen dat het heel fijn is dat de heer Kikkert 

weer in ons midden is. Want die legt eigenlijk gewoon in drie tellen uit wat we tijdens de 

commissievergadering ook hadden moeten doen. Waar gaat het nou over en waar staan we in 

dit traject, en dat heeft ie keurig gedaan, dus daar sluit ik me van ganser harte bij aan. 

De voorzitter: Dank u wel. Mijnheer Kuin. 

 

De heer Kuin: Ja voorzitter, dat is altijd makkelijker, hoe langer je achteraan zit hoe 

interessanter het wordt om niks meer te zeggen. Ik sluit me aan bij alle andere vorige sprekers. 

 

De voorzitter: Dank u wel, wie voor het CDA? Mijnheer Kabout. 

 

De heer Kabout: Ja voorzitter, dank u wel. Ja, dat geldt ook in grote mate voor ons het is al goed 

ingeleid door de heer Kikkert en misschien nog een opmerking over de rotondes, er werd net 

nog een opmerking over gemaakt door de heer Fransen. We hebben ook gezien dat strikt 

genomen de Aalsmeerderweg hè als dertigkilometerweg is beoogd in dat AVVP. Alleen alles 

afwegende vinden wij de keus voor een rotonde geven wij toch de voorkeur aan. Gelet op de 

voordelen die dat heeft qua verkeersafwikkeling en verkeersveiligheid denken wij, dus dat wat 

betreft die keus voor rotonde. a Verder, wij zijn blij als de aanleg van start kan gaan. Maar 

uiteraard wel graag in overleg met de omwonenden en met name daar natuurlijk aan de kant 

van de Aalsmeerderweg waar veel van de reacties van omwonenden ook betrekking op hebben. 

Wij zien ook graag dat het college dat in goed overleg daarin te werk gaat, dank u wel. 

 

De voorzitter: Dank u wel, de portefeuillehouder, de heer Van Rijn. 

 

De heer Van Rijn: Ja ik ... Ja, ja dank u wel voorzitter. Een dossier wat lang speelt, hebben 't 

vorige keer ook over gehad, ik heb het ook nog weer eens terug gezocht met name ook gekeken 

naar wanneer zijn er momenten nou geweest waar we ook bewoners betrokken hebben en 

momenten van inspraak zijn geweest, formeel en daar tussendoor ook gewoon informele 

momenten. En dossier we staan nu in 2018 hier met elkaar over te spreken. Ik hoop ook dat we 

daarmee stappen kunnen maken met elkaar. Maar 2006 was 't zeker niet de eerste keer dat we 

daarover spraken, maar wel dat het formele traject startte toen we het over het masterplan 

Green Park gingen hebben waar dit in stond. 2010 het AVVP, 2011 bestemmingsplan, 2016 

structuurvisie. En in zo'n lang traject neem ik ieder geval de handschoen op die de raad vraagt 

om ook in zeg maar het proces wat volgt met de bewoners daar waar binnen de kaders de 

ruimte is om nog aanpassingen te doen in dit voorlopig ontwerp, het ook met de bewoners te 

bespreken. En het ... en daar ook heeft de aanpassing in door te voeren. Alleen ik wil wel 

duidelijk aangeven, zoals ook verschillende raadsleden hebben aangegeven, we hebben kaders 

gesteld, juridische kaders, en binnen die kaders werkt het college een en ander uit voor u. En 

daarin heeft participatie natuurlijk ook een plek. Maar daarin heeft het de voorkeur van het 

college dat we zeker klaar verkeersveiligheid en verkeersafwikkeling gewoon kiezen voor een 

rotonde. En het betekent ook als we dit voor ontwerp zal aannemen dat een dat de scoop en 

een aantal van dit soort zaken die het voorlopige ontwerp staan ook wel leidend zijn voor het 

vervolgtraject. Waar zitten dan aanpassingen mogelijkheden in? Ik weet dat de zorg is geuit 

over hoe gaan we met de Ventweg om? Nou dat vind ik een heel duidelijk onderwerp waarvan 

ik zeg: nou daar is gewoon bespreekbaar, ook samen met de bewoners aan de Aalsmeerderweg 

om met elkaar te kijken van wat voor wensen liggen daar? Die wensen zijn weet ik inmiddels die 

zijn wisselend. Je hebt een in een gebied te maken met inwoners maar ook met ondernemers. 
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Dus daar moeten we ook naar kijken. Er zijn zorgen geuit over de bomen en het groen, ook dat 

zijn zaken in het natraject waar we heel duidelijk met elkaar nog aanpassing in kunnen doen. 

Alleen we moeten ook verder. Het is wel voor de lokale hoofdstructuur een hele belangrijke 

weg, mijnheer Fransen, we hebben nooit een glazen bol hoe die verkeersafwikkeling in de 

toekomst gaat. Alleen voor de aansluiting voor de ontlasten van de woonkernen, geloven wij, 

het college, in de verkeersveiligheid en in de verkeersafwikkeling. En even kijken, nou ja goed en 

wat ik eerder toegezegd en dat heb ik ook al eerder gedaan ik heb u geïnformeerd via een 

informatief overleg om het geheugen wat op te frissen en om iedereen ook de ruimte te geven 

om daar ook nog iets van te vinden. En ik heb u eerder toegezegd en dat doe ik nu ook om na 

besluitvorming ook in hetgeen wat mogelijk is in dit voorstel in het kader van participatie met 

de inwoners te komen tot een nog betere en tevredener inrichting van de omgeving rondom de 

Molenvlietweg. En die toezeggingen kan ik doen. Ik hoop dat dat voldoende is. Voorzitter, dank. 

 

De voorzitter: Ja, dank u wel. De heer Kikkert, gaat uw gang.  Ja, dat is een hele andere mijnheer 

Kikkert. Wordt heel vreemd zo. Als u hem nog even uitdoet doe ik hem ook nog even uit. 

 

De heer Kikkert: Nee, wij zijn blij met de toezegging van de portefeuillehouder. Ja wij kunnen 

met die toezegging akkoord gaan met het voorstel. 

 

De voorzitter: Dank u wel, mijnheer Fransen. 

 

De heer Fransen: Ja, bedankt voor de toelichting. Ja we vinden het op zich jammer dat dat de 

Aalsmeerderweg daarmee dat er een bijdrage geleverd wordt aan het aan het racebaaneffect 

op de Aalsmeerderweg, maar goed de verkeersveiligheid is ook een punt dus dat snap ik op zich 

wel. Ik wil graag van de wethouder nog wel vernemen van hoe gaat ie ervoor zorgen dat in dat 

participatietraject we niet eerder weer in de situatie zitten dat mensen zeggen: ja ik wist van 

niks, ik ben er niet bij geweest. Bijvoorbeeld gaat gewoon iedereen een brief krijgen en 

uitgenodigd worden? Hoe gaat dat, gaan we dat heel concreet doen? Gaan we zorgen dat 

iedereen ook echt mee kan doen? Of gaan we dat in de plaatselijke krant zetten en dan moet 

iedereen het maar oppakken. Ik denk dat we de mensen hier werkelijk actief bij moeten 

betrekken. Dus daar wil ik graag nog een reactie op. 

 

De voorzitter: Dank u. Ik kijk nog even naar mevrouw ... Nee, naar de heer Bouwmeester. Nee, 

geen behoefte. Meneer Buisma, ook geen behoefte. Mijnheer Kuin. 

 

De heer Kuin: Ja voorzitter, dank u wel. Ik sluit me een beetje aan bij de woorden van mijnheer 

Fransen waar het gaat over het actief benaderen van zeg maar de mensen die daar aan wonen, 

aan de Ventweg heet het geloof ik officieel. En ik zou graag horen van de portefeuillehouder of 

er een termijn aangehangen kan worden? En als laatste zou ik willen vragen hoe hij denkt de 

raad te informeren over de het behaalde resultaat? Daar zou ik graag nog wat antwoorden 

willen. Dank u wel. CDA nog? Nee. De portefeuillehouder nog even. Gaat uw gang. 

 

De heer van Rijn: Ja, ik ben blij met deze aanmoedigende woorden. Drie elementen: gaan we 

gaan we ze actief benaderen? Ja, dat gaan we doen. Ja ik wil er zelf ook betrokken in zijn om 

met bewoners daarover in gesprek te zijn, dus dat ga ik u toezeggen. Lijkt me ... we willen dit 

ook, hè, we willen dit ook op die stijl in Aalsmeer doen. Dus laten we dat ook op die manier 

vorm gaan geven. Ja termijn vind ik maar even lastig om op vast te pinnen. Maar we gaan zo 

snel mogelijk na vandaag een ja, een uitnodiging doen en daarmee aan de slag gaan. En het 

resultaat daar kan ik concreet in zijn: ik denk dat het heel keurig voorkomt om u te informeren 
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wat het resultaat is van het gesprek met de inwoners, wat daar, wat dat oplevert. 

 

De voorzitter: Dank u wel. 

 

De voorzitter: Ja, mijnheer Kuin. 

 

De heer Kuin: Ik heb daar dan een aanvullende vraag aan de portefeuillehouder dat hij 

waarschijnlijk ook voor dat laatste geen termijn kan geven. 

 

De voorzitter: Gaat uw gang. 

 

De heer Van Rijn: Voorzitter, sorry, kunt u het nog een keer herhalen? Nou, dat ik er even 

stiekem vanuit ga dat u voor het laatste onderdeel, dat informeren van de raad, er ook geen 

termijn aangehangen kan worden. 

De voorzitter: Gaat uw gang. 

 

De heer Van Rijn: Nee, ik zal me inspannen om hier zo snel mogelijk en voortvarend mee aan de 

gang te gaan. 

 

De voorzitter: Oké, dank u wel. Dan stel ik voor dat we overgaan tot stemming, wie is er tegen 

dit voorstel? Niemand, dan is het voorstel met algemene stemmen aanvaard.  

 

Collegeprogramma 2018 - 2022 'Vol vertrouwen vooruit'  

 

De voorzitter: Dan ligt nu voor het Collegeprogramma 2018 2022. Vol vertrouwen vooruit. De 

spreekvolgorde: CDA, VVD, Absoluut Aalsmeer GroenLinks, D66, Partij van de Arbeid. Mijnheer 

Van Willegen, gaat uw gang. 

 

De heer Van Willegen: Dank u wel, voorzitter. Na jarenlange groei van de jeugdzorg zou de 

nieuwe Jeugdwet zorgen voor een omslag naar meer preventie en eerdere ondersteuning. In de 

praktijk blijkt dat echter niet zo gemakkelijk. Gemeenten zijn soms drukker met praktische en 

administratieve aspecten van specialistische hulp, de wachtlijsten. Zie dan maar eens tijd en 

geld te vinden voor preventie. Ook als het beschikbare budget in drie etappes wordt verlaagd 

met vijftien procent. Bovendien ontbreken pasklare oplossingen en een marsroute. Want 

preventie vraagt om experimenteren en zoeken naar wat werkt. Toch is het geweldig als het 

lukt om kinderen en jongeren te stimuleren in hun ontwikkeling. Het vertrouwen in zichzelf en 

hun omgeving dan krijg je inspiratie en zin om door te gaan. Ook hoeft niet iedere gemeente het 

wiel opnieuw uit te vinden. We kunnen van elkaar leren. Het centrale thema moet zijn: ieder 

kind verdient een gelijke kans. Voorzitter, dit citaat van huidig minister en voormalig wethouder 

Jeugd Paul Blokhuis sluit wat het CDA betreft aan op het collegeprogramma dat wij vanavond 

bespreken. Als je volvertrouwen vooruit wil zul je namelijk eerst moeten investeren en 

investeren is duidelijk de ambitie van dit college. Investeren in de eerste plaats in mensen, 

iedereen doet mee wordt als eerste speerpunt hierop genoemd. Daar zijn we als CDA erg blij 

mee. Investeren in mensen gaat wat ons betreft over goede zorg, een leefomgeving die op orde 

is, en een gemeenten waar het prettig wonen, werken en recreëren is. Daar zijn mooie en grote 

ambities voor geformuleerd. Daar staan wij achter en wij kijken uit naar het collegeuitvoerings-

programma waarin de uitvoerbaarheid, de budgetten en de faseringen duidelijk zal worden. 

Daarop vooruitlopend geven wij alvast wat bedenkingen mee. U schrijft in uw programma dat 

de overheid en dit college een betrouwbare overheid dient te zijn en geen dingen gaat beloven 
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en dan niet nakomen. Vraag die dan opkomt is: hoe realistisch zijn uw plannen precies? Er is 

bijvoorbeeld veel ambitie als het gaat op het opwaarderen van de openbare ruimte. Die ambitie 

is niet nieuw en in het verleden is gebleken dat er vaak niet zozeer aan de ambitie lag, maar 

eerder aan de ambtelijke capaciteit om de beschikbare budgetten volledig te gebruiken. Hoe 

gaat u dat in deze periode beter doen? Nog een vraag en die gaat over wonen. U geeft aan in te 

zetten op woningen voor starters, jonge gezinnen, senioren. De woningen moeten ook nog eens 

betaalbaar zijn. Hoe zorgt u ervoor dat deze woningen betaalbaar blijven? En waar vindt u de 

ruimte om ze te bouwen? Ook heeft het CDA een vraag over de bereikbaarheid. Ook hier is veel 

ambitie. Maar Aalsmeer heeft weinig ruimte. Hoe zorgt u ervoor dat er in Aalsmeer niet één 

groot verkeersinfarct gaat ontstaan? Als u zo veel wilt aanpakken. Hoe houden wij de boel 

bereikbaar? Ook tijdens werk in uitvoering. Tijdens de verkiezingen hebben wij met alle andere 

partijen gepleit voor beter openbaar vervoer. In het collegeprogramma praat u over overleg in 

de vervoersregio. Kunt u ook aangeven of u zelf wilt investeren in het OV om Aalsmeer en 

Kudelstaart goed bereikbaar te houden. Is het ook een optie die is overwogen om dat zelf te 

betalen? Voorzitter, kwam de lentenota, in de lentenota het woord duurzaamheid niet voor, nu 

gelukkig wel, maar ook hier mist het CDA toch wel wat ambitie. Het CDA is zelf in ieder geval in 

regioniveau hier heel druk mee bezig en we gaan hier zeker op een later moment terugkomen. 

Wel geeft u vast aan hoe wij daarover denken: de overheid is geen geluksmachine die alles maar 

even regelt. Nee, we moeten de ondernemers de ruimte geven om hier de handschoen op te 

pakken. Het recent opgerichte platform Maatschappelijk Verantwoord Ondernemen is hier een 

goed voorbeeld van. Tot slot voorzitter, de enorme investeringen in onze leefomgeving vinden 

wij heel belangrijk. Wij zijn blij dat hier met verschillende partijen zoals de SLS, het waterschap 

en veel betrokken bewoners een goede start mee is gemaakt. Aalsmeer wordt steeds groener 

en we kunnen niet wachten om te zien hoe de plannen op het voormalig VVA terrein, het 

Waterfront, benzinepark, en Het Groene Lint, Aalsmeer nog mooier gaan maken. U heeft 

duidelijk gemaakt welke kant het college op wil. Daar stemt het CDA u graag in en we gaan 

graag met u mee, vol vertrouwen vooruit. We roepen u wel op zo snel mogelijk inzichtelijk te 

maken hoe en wanneer u deze mooie ambities waar gaat maken. En ook vooral wat ze 

betekenen voor de gemeentebegroting. Want u weet: investeren is vooruitzien. Dank u wel, 

voorzitter. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Wie mag ik het woord ... De heer Van der Zwaag voor de VVD, gaat 

uw gang. 

 

De heer Van der Zwaag: Ja, ik heb hier nog niet vaak mogen staan dus ik grijp gewoon deze kans 

met twee handen aan vanavond. Wil niet zeggen dat ik het altijd ga doen trouwens. De 

bespiegelingen van de VVD op zeg maar het collegeprogramma. Wat hebben we in het voorjaar 

samen met alle raadsfracties lekker geknutseld aan het raadsprogramma Samen Bouwen aan 

Vertrouwen. Daarna heeft het college in de achter ons liggende prachtige zomer flink de handen 

uit de mouwen gestoken en met het raadsprogramma als basis dit collegeprogramma Vol 

Vertrouwen Vooruit gemaakt. Wat de VVD betreft ziet het er goed, bruikbaar en leesbaar uit. 

Qua inhoud weerspiegelt het naar onze mening goed de ambities die we als nieuwe raad 

hebben. Wat we heel belangrijk vinden is dat het realistisch is zonder luchtfietserij. Dit past naar 

het gevolg van de VVD heel goed bij de Aalsmeerse mentaliteit en bij het gevoel dat er ruimte is 

voor verbeteringen in hoe onze leefomgeving er uitziet en hoe die met elkaar beleven. Kijk maar 

naar het onderhoud van het groen en de zorg voor elkaar, maar ook naar betaalbare 

woningbouw voor onze jongeren. De VVD heeft het gevoel dat er met de collegeprogramma 

een nieuwe frisse wind door Aalsmeer gaat waaien en dat is precies waar onze inwoners voor 

gestemd hebben. De VVD is ook blij dat we vanuit collegedeelname weer een actieve steen aan 
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het dagelijks bestuur kunnen bijdragen. Het is nu aan college en raad samen om Aalsmeer te 

laten bloeien, dat is even een nieuwe titel voor het uitvoeringsprogramma, ik geef hem vast 

mee, maar er zijn vast nog meer suggesties. We kijken met grote belangstelling uit naar de 

uitwerking van het collegeprogramma in een uitvoeringsagenda waarvan wij aannemen dat de 

financiële contouren en kaders bij de programmabegroting 2019 worden gepresenteerd. 

Uiteraard blijft de uitnodiging van de VVD-fractie aan de andere fracties en het college staan dat 

we graag constructief en positief meedenken over een juiste financiële balans tussen ambities 

en beschikbaar geld. Wij complimenteren het college met dit opgeleverde huiswerk en zie met 

vertrouwen en de nodige frisheid de verdere uitwerking tegemoet. Dank u wel. 

 

De voorzitter: Dank u wel. De heer Kuin. 

 

De heer Kuin: Ja, dank u wel voorzitter. Even van tevoren: ik kom niet daar staan, ik ben ernstig 

geblesseerd, dus ik kan moeilijk staan. En dat komt omdat ik tegenwoordig ouwe 

mannenvoetbal doe en dat kun je beter niet doen op deze leeftijd is mijn ervaring nu. 

Voorzitter, ik zal mijn woorden eerder uitgesproken over de inhoud van dit collegeprogramma 

niet herhalen. Dat zou niet netjes zijn. Ik zal ook proberen om niet al te kritisch te zijn, want in 

de gekozen nieuwe vorm van met elkaar omgaan past het dat er opbouwende kritiek wordt 

gegeven. Afbranden is niet nodig. Toch bekroop mij een gevoel van onbehagen toen ik het 

collegeprogramma voor de eerste keer doorlas. Ook een uitspraak van een van de beste 

Nederlandse voetballers ooit, Johan Cruijff, kwam bij mij op en ik wil u die uitspraak niet 

onthouden en die ging als volgt: als ik wilde dat jullie het zouden begrijpen dan had ik het wel 

beter uitgelegd. Aldus Cruijff. De uitspraken van Cruijff worden vaak aangehaald maar deze is 

wel een aparte klasse omdat je dat ook op dit collegeprogramma van toepassing kunnen laten 

zijn. Even los van de grafische vormgeving, want daar is door onze ingezetenen Joop Kok in zijn 

column op Aalsmeer Vandaag al genoeg over gezegd, de inhoud 

 

De heer Nobel: is een opsomming van allerlei zaken die het college gaat doen of van plan is te 

gaan doen. Nergens maar dan ook nergens zie ik een duidelijk plan, een tijdspad of een harde 

toezegging. De verschillende fracties zullen vanavond aan de diverse onderwerpen wel een 

woordje wijden, maar dat zal niet helpen om te verhullen dat de visie van het college in veel 

woorden wordt omhuld, zoveel dat ik zo af en toe de draad van het verhaal niet meer kon 

volgen. Ik vind dat jammer. Jammer dat het daardoor nog wel een poosje gaat duren voor er 

duidelijkheid wordt gegeven over bijvoorbeeld het afvaldossier, verduurzaming, betaalbaar 

wonen, de openbare ruimte het Aalsmeerse Verkeers- en vervoersplan et cetera of wil het 

college met dit programma aangeven dat de gemeenteraad en de inwoners van de gemeente 

Aalsmeer, voor alle duidelijkheid ook de inwoners van Kudelstaart vallen daaronder, op alle 

fronten aan zet zijn? Wanneer dat het geval is dan zou de fractie van Absoluut Aalsmeer u, het 

college, het volgende willen voorleggen: kom met een gedegen en onderbouwd plan voor het 

invullen van de openbare ruimte. Natuurlijk weet ook ik dat er zo hier en daar al wat 

betonpaaltjes zijn weggehaald en dat dit succes door het vorige college breed in de pers is 

uitgemeten. Maar reikt het oog van het college dan niet verder? Rijden de leden van het college 

op een wekelijkse tocht naar de Amstelveense burelen niet een keertje over de 

Aalsmeerderweg? Dat zou volgens de gemaakte plannen een openbaring worden. Een weg 

geflankeerd door een fikse bomenrij. Nu kijkend naar de weg is het asfalt goed en strak 

aangelegd, de racebaan is opengesteld. De inritconstructies naar de woningen zijn van een 

bedroevende schoonheid, het fietspad is een lappendeken van rood asfalt en rode trottoirtegels 

en het openbaar groen moet met veel kunst en vliegwerk toch tussen de rijweg en het fietspad 

worden gepropt. Wij als fractie van Absoluut Aalsmeer willen graag met u meedenken over de 
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verdere invulling van de openbare ruimte. Al was het maar om te voorkomen dat er nogmaals 

eenzelfde vergissing wordt gemaakt. Kom ook met het Aalsmeerse Verkeer- en vervoerplan. 

Tegen de tijd dat het gebouw waar onze voorzitter de eerste paal voor heeft geslagen, 

overigens voor veel Aalsmeerders onbegrijpelijk, als dat gebouw gereed is, dan zou er eigenlijk 

al een eerste opzet voor het AVVP klaar moeten zijn. Ook hier heeft de fractie van AA wel 

ideeën voor, we willen deze graag met het college, raadsleden en met verantwoordelijke 

portefeuillehouder delen. Kom ook met een idee voor het volgende prioriteit, betaalbaar 

wonen. Er zijn door de diverse fracties al eens voorzetjes gegeven, maar dat heeft tot nu toe 

niet geleid tot ook maar een betaalbare of alternatieve woning meer. Misschien dat in de 

Haagse kringen opgelaten proefballonnen over het scheefwonen enig soelaas gaan bieden, 

maar persoonlijk heb ik daar geen vertrouwen in. Zoals gezegd een proefballonnetje maar ook 

hier geen concreet plan. Kom ook met hernieuwde Kunst- en Cultuurnota. De huidige nota 

reikte tot 2016, zorg er voor dat hier allerlaatste ontwikkelingen in worden meegenomen in 

worden meegenomen met de cultuurhistorische kant van ons gemeente meer te ondersteunen. 

Niet door er weer een ambtenaar vanuit de samenwerking bij te plaatsen, maar om deze groep 

meer autonomie te geven. Zij zijn degenen die weten waar Abraham de cultuurhistorische 

mostert vandaan haalt. Kom ook met een idee hoe we de komende periode omgaan met het 

centrum van Aalsmeer. Ga eens praten met grootgrondbezitters over de ontwikkelingen van het 

dorp. Kijk of je de handen op elkaar kunt krijgen om het centrum van Aalsmeer klaar te krijgen 

voor 2050. Ook hier is de fractie van Absoluut Aalsmeer bereid om tijd in te steken. En als 

laatste: zorg er voor dat de menselijke maat wordt opgenomen in alle plannen en ideeën, want 

dat is voor onze fractie gezien ons college of ons programma een belangrijk onderdeel voor 

deze samenleving. Voorzitter, het lijkt allemaal wat kommer en kwel, maar dat wordt niet in de 

laatste plaats veroorzaakt door het voor ons liggende collegeprogramma waarin wolligheid, 

onduidelijkheid en vooruitschuiven de boventoon voeren. Om toch te eindigen met een vrolijke 

noot, want dat was waar wij in het verkiezingsprogramma nog wel eens op gehamerd hebben, 

er moet ook wel lol terug in de politiek, een laatste opmerking vrij naar Johan Cruijff: van de 

raad kan je niet winnen, maar je kan wel van ze verliezen. Dank u wel. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Even kijken, GroenLinks, mijnheer Fransen, gaat uw gang.  

 

De heer Fransen: Ja, gaat helemaal goed. Dank u wel, voorzitter. Nou, vanaf deze plaats dan van 

harte beterschap met de kwetsuren. En Johan Cruijff was nooit geblesseerd volgens mij dus ik 

weet niet wat er mis gegaan is, niet zo vaak toch? Goed, nou we staan hier om het 

collegeprogramma te bespreken, ik geloof niet dat we er een akkoord op hoeven te geven want 

het is een verantwoordelijkheid van het van het college zelf, maar het is wel goed om er met de 

raad over te spreken. Vandaar dat we het met elkaar op de agenda hebben gezet. We zijn 

begonnen met het maken van een na de verkiezingen een raadsbreed raadsprogramma en dat 

hebben we genoemd Samen bouwen aan vertrouwen. Dat raadsbreed aangenomen programma 

is zo goed en kwaad als het kan vertaald door het college in hun programma Vol vertrouwen 

vooruit. En nou we zijn er een keer over geïnformeerd dat dat best een heel proces geweest is, 

een proces van leren en dat geldt voor de raad ook. Je kunt zeggen het is weinig concreet, je 

kunt zeggen, nou het geeft wel heel veel richting. Je kunt zeggen van ja wat heb ik er dan aan, 

wat weet ik dan wat er gaat gebeuren? Ja, daar zijn we ook weer zelf bij dus het nodigt wat ons, 

wat mij betreft ook ons als raad uit om heel actief inbreng in te hebben. En in die zin vind ik het 

een vind ik het een mooi programma, vinden wij, GroenLinks, het een mooi programma. Het is 

een mooi experiment waar we mee bezig zijn. Geen oppositie, geen coalitie, maar met elkaar 

het gewoon het beste doen voor Aalsmeer, ieder vanuit zijn eigen invalshoek. En dat betekent 

wat ons betreft niet dat alle voorstellen op een verhouding van drieëntwintig nul kunnen en 



Pagina 12 van 28 

 

hoeven te rekenen. Dat is daarvoor niet nodig, maar we hebben er een goed gesprek over en 

dan stemt ieder zoals die stemmen wil. Het is een mooi programma. Er staat niets verkeerds in, 

het zijn goede intenties. Het is een programma voor vier jaar en wij nemen er als raad kennis 

van. We hebben wel een aantal vragen en we willen wat prikkelen op een aantal gebieden zoals 

die benoemd zijn. Het eerste de duurzaamheid: duurzaamheid lijkt een beetje te hinken op 

twee gedachten. Op stimuleren van anderen als gemeente en zelf doen. Dus ja dat, ik denk dat 

daar wat meer helderheid in mag komen van wat heeft wat gaat nou de boventoon voeren? 

Gaan we andere stimuleren om dingen te doen of gaan we als gemeente actief dingen starten 

en voor elkaar brengen, dat is toch wat anders. Er staat een doelstelling in dat we in 2040 als 

gemeente fossiel vrij willen zijn. Met die doelstelling is GroenLinks erg blij want dat is zelfs tien 

jaar eerder dan de rijksoverheid dat wil doen, dus ik weet niet of het een verschrijving is of dat 

het echt de doelstelling is, maar we kunnen ons er helemaal in vinden om dat voor mekaar te 

gaan krijgen maar het is wel ambitieus. Want als je dat even berekend, als je in 2040 als 

Aalsmeer alle huizen van het gas af wilt hebben dan moet je d'r vanaf nu elke week twaalf 

huizen doen, dan moet je dat realiseren. Daar moet de techniek nog voor gemaakt worden, nou 

dat is dus best een hele opgave en het is wel wat er staat, het is een hele concrete. Die vind ik 

prachtig dat-ie er staat, maar dan denk ik als ie er zo staat dan zal daar ook wel een concreet 

programma aan ten grondslag liggen en dan zal er ook wel geld voor gereserveerd zijn. Dus daar 

ben ik dan even benieuwd naar, hoe ver is dat plan uitgewerkt? En dat het niet hierin staat vind 

ik prima, maar dan ben ik toch wel benieuwd naar wat voor plannen heeft het college op dit 

gebied en wanneer kunnen we die concreet en uitgewerkt tegemoet zien? Dat wat ja, en als je 

dat gaat doen, alle huizen van het gas af, dan gaan we een enorm probleem met z'n allen 

krijgen met het elektriciteitsnet en wat voor plannen zijn daarvoor om dat op te lossen? Want 

dat zullen we dan toch ook goed over na moeten denken, dat zijn behoorlijke maatschappelijke 

kosten die we dan krijgen, of heeft het college andere plannen? Wat wonen betreft: ja de 

doelstelling is prachtig en het CDA wees daar ook al op van eigenlijk alles voor iedereen. De 

doelstelling is dus iedereen moet kunnen wonen. Ik vind het echt een prachtige doelstelling, 

maar op het moment dat we daar niet nu een slag concreter in zijn dan ben ik een beetje bang 

dat we over vier jaar in het volgende collegeprogramma deze doelstelling weer opschrijven. Dus 

ik zou het college ook willen uitnodigen om, ja het toch iets te laten horen van wat zijn nou de 

plannen? Met welke, met welk resultaat wil het college, wil de wethouder over nu drieënhalf 

jaar zeggen van: nou dat hebben we toch maar mooi met elkaar voor elkaar gebokst, dus graag 

wat woorden daarover. Als het gaat om bereikbaarheid, ook dat is door diverse anderen al 

aangekaart.  Niets doen is ook een keus, maar dan wordt Aalsmeer een groot verkeersinfarct, 

zeker rondom het dorp, de kool en de geit sparen daar kan niet, dus er zullen hele duidelijke 

keuzes moeten worden gemaakt. En zijn we met z'n allen bereid om hele duidelijke keuzes te 

maken? En dan weten we dat het pijn gaat doen. Als je verkeer wil oplossen dan weet je, dat 

gaat pijn doen want iedereen zegt het liefst: nou voor mijn deur wordt niet gereden maar ik wil 

alle kanten op kunnen. Dus bij mij op de weg moet voor op de weg een paal komen dat ik naar 

links en naar rechts kan, maar verder kan er niemand door. Dat is het ideaalbeeld voor de 

meeste mensen want dan kun jij lekker rijden, maar dat wil iedereen dus dat is lastig. Dus je zult 

op de een of andere manier met elkaar offers moeten brengen. En die keuzes moeten wat ons 

betreft zo snel mogelijk voorgelegd worden, want dan kunnen we deze periode ook 

daadwerkelijk iets realiseren op dat gebied. Nou dan het punt: iedereen kan meedoen. Een 

prachtige kreet. Als we kijken naar een van de grootste sociale problemen op dit moment is dat 

eenzaamheid. Het is een probleem wat een heel stil probleem, want het is een eenzaam 

probleem, maar het is een heel groot probleem. Ik wil het college ook uitnodigen, en ook 

onszelf, om daar echt werk van te gaan maken de komende tijd. Breng het in kaart en kijk wat 

kunnen we daaraan doen? En laten we dat daadwerkelijk beetpakken want het is een groot 
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maatschappelijk probleem met uiteindelijk ook gewoon grote maatschappelijke kosten. Als 

iedereen mee kan doen moeten ook alle kinderen mee kunnen doen. We hebben helaas in de 

vorige periode de kans om elk kind deel te laten nemen aan vroeg en vroegschoolse opvang 

hebben we laten lopen, ik wil het college uitnodigen om dat plan nu op te pakken en te zorgen 

dat elk kind in Aalsmeer de gelegenheid heeft, de kans heeft om mee te doen met vroeg en 

voortijdig schoolse opvang, of hoe dat ook precies heet, het VVE verhaal. En ik ben benieuwd 

hoe het college erover denkt en ik ook ben ook niet hoe de rest van de raad daarover denkt. Al 

met al is het een heel kansrijk verhaal en we hebben er een hele goeie, goeie hoop op dat we 

dat met elkaar kunnen tot iets moois kunnen maken over nou nu drieënhalf jaar. Maar er moet 

nog een hoop gebeuren dus succes allemaal daarmee. Dank u wel. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Mijnheer Kikkert, gaat uw gang. 

 

De heer Kikkert: Ja voorzitter, voor ons ligt het collegeprogramma met als titel Vol vertrouwen 

vooruit. Drie v's in de titel. Laat ik de associatie maken met een college dat kwam in mei, het 

reces overzag en hoopt te overwinnen vandaag met de bespreking van dit programma in de 

raad, oftewel Veni Vidi Vici. Het programma is als product van het college een uitvloeisel van 

het raadsprogramma Samen bouwen aan vertrouwen. Een cascade dus van programma's, met 

als sluitstuk straks de uitvoeringsagenda althans, dat stel ik mij zo voor. Ik stel mij dat zo voor 

omdat je met die manier van werken aan het convergeren bent. Van breed naar smal, van 

abstract naar concreet. Hier kom ik straks op terug. Als eerste wil ik opmerken dat we nu een 

soort van Algemene Beschouwingen aan het houden zijn. Vooruitkijken naar de toekomst met 

ambities en prioriteiten en daar vervolgens bij de begroting straks een financieel plaatje op 

plakken. Maar dat komt later, nu gaat het om de ambities en de prioriteiten. De vraag is of wij, 

D66 Aalsmeer, die ambities en prioriteiten anders zouden stellen. Die vraag beantwoordend wil 

ik terug naar de traditie van D66 als zelfstandig functionerende fractie in de gemeenteraad. Het 

is de traditie van de die d's is die staan voor: democratie, deelname aan de samenleving en 

duurzaamheid. Democratie: voor de samenwerking met inwoners, ondernemers en organisaties 

is een aantal kernwaarden geformuleerd. Het collegeprogramma borduurt daarop voort. 

Uitgangspunt is een zo vroeg mogelijke betrokkenheid bij ontwikkelingen en ruimte geven aan 

initiatieven. Daar is D66 het uiteraard van harte mee eens. Tegelijkertijd is de democratie meer 

dan alleen participatie. Ik denk dan bijvoorbeeld aan het right to challenge, het right to bid, 

maar ook aan vernieuwende democratische vormen als bijvoorbeeld een inwonertop. En dat in 

relatie tot de rollen en verhoudingen tussen raad inwoners en raad college. Daar zou ik best 

graag een gesprek over voeren. Een start van zo'n gesprek is gemaakt met een notitie De raad in 

positie. Dat zou trouwens ook een mooi onderwerp van gesprek kunnen zijn bij de 

kennismakingsbijeenkomsten in de wijken. Mijn vraag is: is het college bereid het onderwerp 

democratische vernieuwing in te brengen in die kennismakingsgesprekken?  Deelnemen: 

iedereen doet mee, eigenlijk spreekt dat vanzelf. Maar dat betekent ook dat mensen die het 

even niet zelf kunnen, kunnen rekenen op ondersteuning. En die ondersteuning moet wat D66 

betreft niet afhankelijk zijn van het al dan niet toereikend zijn van een budget. Mag ik ervan 

uitgaan dat het college die mening deelt? Natuurlijk moet je ook goed kijken naar de doelen die 

je wilt bereiken en die doelen scherp stellen. En door een andere manier van werken efficiency 

bereiken en dus kostenbesparing. Maar dat mag nooit ten koste gaan van de mens die zorg 

nodig heeft. Vroeg signalering en preventie zijn belangrijk. Voorkomen is beter dan genezen. 

Het is daarom belangrijk dat er aandacht is voor de wijk. Immers daar voelen mensen zich 

verbonden met elkaar en met hun omgeving. Ontmoeting is essentieel voor die verbondenheid. 

Het is goed te zien dat aan die ontmoeting een aantal initiatieven bijdragen. Wat ons betreft 

mag daar meer op ingezet worden. Waarbij met name het gespreid gesprek in en met de wijk 
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belangrijk is om te achterhalen wat op wijkniveau de opgaven zijn. Een vraag is hoe het college 

dat gesprek met de wijk voor zich ziet? Duurzaamheid: de ambities zijn wat D66 Aalsmeer 

betreft herkenbaar. Fossiel onafhankelijk zijn in 2040. Een omslag maken naar een circulaire 

economie. Investeren in de leefomgeving en de voorbereiding op extremer weer. Daar kun je 

ook overigens moeilijk op tegen zijn. Bijna elk collegeprogramma in Nederland staat vol met 

deze ambities. Daar zijn we niet onderscheidend in en dat is jammer. De vraag doet zich ook 

snel voor, hoe gaan we dit nou met elkaar doen hoe, gaan we de opgaven betaalbaar maken? 

Want de opgave is groot. Je hoeft alleen maar te kijken op de energielabelatlas en constateren 

dat in onze gemeente veel woningen tussen label C en G zitten. Terwijl er stappen gemaakt 

moeten worden naar A. Dan heb ik nog niet eens over nul op de meter. Van de gemeente wordt 

verwacht dat er in 2021 een routekaart ligt naar gasloos. Dat mis ik overigens in het 

programma. Kan het college aangeven welke gedachte opkomen bij de aanpak van de opgave? 

Dat hoeven voor dit moment nog niet hele uitgekristalliseerde gedachten te zijn, maar dat 

verwacht ik straks wel in het uitvoeringsprogramma. Tenslotte, ik had beloofd terug te komen 

ook de abstractie van dit programma. Want abstract is het, je kunt het ook wollig noemen maar 

die term heeft een andere lading. Toch kun je er niet omheen als je het programma leest: mooi, 

maar wat nu? Je kunt daaruit de conclusie trekken dat het college en daarmee de 

gemeenteraad de problemen omzeild. Juist omdat die heldere en concrete actiepunten 

ontbreken. D66 deelt die conclusie niet. Het collegeprogramma schetst de ambities, duidt nu op 

een diepere laag dan het raadsprogramma maar blijft dan wel in onze ogen steken. Onze 

verwachtingen ten aanzien van het uitvoeringsprogramma, waarin wij hele concrete 

actiepunten benoemd willen zien, zijn niet alleen hooggespannen, wij stellen dat ook 

randvoorwaardelijk aan een uitvoeringsplan. In de wetenschap dat het natuurlijk een 

verantwoordelijkheid is van het college. Wij wensen het college veel succes toe in de 

gesprekken met inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties met de uitwerking 

van dit programma. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Mijnheer Buisma voor de Partij van de Arbeid. ... Mijnheer Buisma 

heeft gelukkig niet gevoetbald zie ik, hè? Gaat uw gang. 

 

De heer Buisma: Ja. Nee, ik vrees dat ik hier toch wel moest gaan staan omdat een collega van 

mij hier niet kan staan vanwege een voetbalblessure. En dan kan je van de jongere generatie het 

natuurlijk niet verwachten dat ze blijven zitten. Vol vertrouwen vooruit. Een collegeprogramma 

dat past bij het raadsbrede programma en hier ook deels invulling aan zal geven. Spannende tijd 

ook, vol uitdagingen. Voor de Partij van de Arbeid staan zaken als betaalbaar wonen en goede 

zorg als belangrijke onderwerpen voor de komende periode op de agenda. Ik haal er even dus 

twee onderdelen van het collegeprogramma uit. Betaalbaar wonen in Aalsmeer: er is een grote 

vraag naar woningen in deze regio. Dit zet de prijzen van woningen in Aalsmeer onder druk. De 

gemeente zal vast moeten houden aan het uitgangspunt dat jong en oud betaalbaar moet 

kunnen wonen in Aalsmeer. Om woningen beschikbaar te houden voor mensen met een 

bescheiden of middeninkomen wil het college de woonvisie herijken. Het is belangrijk dat er 

plek blijft in Aalsmeer voor starters en jonge gezinnen en dat ouderen kunnen blijven wonen in 

Aalsmeer. Dat wonen wat hier benoemd wordt dat is een eerste levensbehoefte. Wonen is 

meer dan alleen een dak boven je hoofd. Het is een basis van de verbonden samenleving. Dit 

betekent dat er voldoende betaalbare huizen voor alle huishoudens beschikbaar moeten zijn. 

Iedereen dient goed te kunnen wonen voor een eerlijk deel van het besteedbaar inkomen. Om 

de toegankelijkheid waar te kunnen maken zullen er dus ook meer huizen gebouwd moeten 

worden op plaatsen waar mensen graag willen wonen en toegespitst op goedkopere bouw. 

Bouwen in bestaand gebied bijvoorbeeld, bouwen achter het Lint om de transformatie van 
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leegstaande kassen eindelijk nu een keer gestalte te geven. Hierin zijn wij als gemeenteraad aan 

zet wij zullen die discussie moeten gaan voeren. Om de betaalbaarheid ook te kunnen 

garanderen zullen de woonlasten omlaag moeten. De uitvoering hiervan is vreselijk ingewikkeld 

en dat begint eigenlijk al bij het gesprek hierover. Wij zelf vinden het erg moeilijk om dat 

gesprek überhaupt te starten. Zorg op maat: ouderen blijven langer zelfstandig wonen dan 

voorheen. De gemeente faciliteert bouwplannen voor ouderenwoningen dicht bij 

wijksteunpunten met activiteiten en zorg aan huis en dichter bij de winkels en het openbaar 

vervoer. Deze periode worden verschillende woonzorgprojecten opgeleverd. Om ouderen 

centraal te stellen dat is eigenlijk niet helemaal genoeg, de mensen staan centraal, jongen en 

oud. Goede zorg voor gezondheid van mensen is onontbeerlijk voor het welbevinden van 

mensen en voor die verbonden samenleving. Voor ons is het van belang dat iedereen mee kan 

doen en niet langs de zijlijn hoeft te blijven staan en als dat even niet lukt, even of voor langere 

duur, is er altijd iemand die met je mee kan denken. Als het om ondersteuning, zorg en welzijn 

van mensen gaat zijn aantal waarden voor de Partij van de Arbeid van groot belang. In de zorg is 

het uitgangspunt dat deze dichtbij, toegankelijk beschikbaar, betaalbaar en aanwezig moet zijn. 

Mensen moeten vanuit vertrouwen een beroep kunnen doen op de zorg. En dan de invulling: 

het is al eigenlijk een paar keer aangehaald, dit collegeprogramma is net als het 

raadsprogramma een soort visiedocument. Het is richtinggevend en het is relatief gemakkelijk 

om het met elkaar eens te worden op strategisch vlak. De uitdaging voor het college zit hem 

dan in de concrete uitvoering, daar zijn zij voor. Discussie kan gemakkelijk leiden tot onbegrip. 

De uitvoering is in een groot aantal gevallen onbekend en bij politiek gevoelige onderwerpen is 

procesmatig handelen dan ook nodig. Om verstoringen van de verhoudingen te voorkomen. 

Ook de nieuwe stijl en de nieuwe werkwijze brengen inherent onduidelijkheid over rollen en 

verhoudingen met zich mee. De raad is er in principe vooral voor de vertegenwoordiging, 

controle en sturing, en niet zozeer voor de beantwoording van de hoe vraag, dat is een 

collegebevoegdheid. En hier wensen wij ze ook alle succes mee. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Ik zit een beetje, we hebben vanavond wel twee bijzondere stukken 

want we hebben ook nog die motie, die gericht is aan uzelf. Dat is ook wel interessant, maar ik 

zit even een beetje in dubio van of u van mening bent dat u voldoende heeft kunnen reageren 

op het collegeprogramma, omdat het college natuurlijk bezig is met uitvoeringsprogramma en 

net natuurlijk op basis van het collegeprogramma een begroting aan u heeft voorgelegd die 

volgens mij vanmiddag net kennelijk over de snelste postbus ter wereld, de e-mail, een naar u 

toe gekomen is of in IBabs staat, of morgen, morgenochtend hoor ik. Nou ja, ik kijk even naar de 

griffier, excuus. Het was toch een postduif, het was niet zo snel als ik dacht. Nee, dus ik vraag 

me even af hoe nu verder, hè? Dus u heeft allemaal nou uw inhoudelijke bijdragen neergelegd 

over het collegeprogramma, ik denk dat dat ook goed verwoord is hoe u daarover denkt. 

Volgens mij is het vooral de toon zeg ik wel even tegen mijnheer Kuin, en ik zou u vooral niet, 

schroom vooral niet om natuurlijk wel te blijven zeggen wat u vindt, want dat zei Johan Cruijff 

ook altijd natuurlijk. Het moet wel gewoon hè, want anders hoef je het spel niet mee te spelen, 

toch? Dus laten we dat dan wel vooral blijven doen. Maar als de toon maar goed blijft, dat is wel 

belangrijk en dat gaat in ieder geval hartstikke goed, dus daar dank ik u ook voor. Maar als het 

gaat over de inhoud en de reactie van college vind ik hem wel wat lastig omdat wij met een 

collegeprogramma uiting hebben gegeven aan, althans het college uitging heeft geven aan de 

uitslag van de verkiezingen op basis ook van het raadsprogramma wat u eerder met elkaar heeft 

vastgesteld. Ja, die zijn ook opgenomen en ik denk dat als ik naar u heb geluisterd ook in 

voldoende mate zijn opgenomen in het collegeprogramma wat nu komt en volgt in een 

uitvoeringsprogramma wat vastgesteld gaat worden definitief door het college en de eerst 

komende begroting heeft in ieder geval het college al duiding kunnen geven aan datgene wat er 
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in collegeprogramma staat. Dus ik zit een beetje dubio van: gaan wij nu nog een debat met 

elkaar voeren? Heeft u behoefte dat de portefeuillehouders namens het college nog eens een 

keer komen bevestigen of vragen komen beantwoorden of dat we zeggen: oké, dit zijn de 

meningen van de fracties, ja die neemt die neemt het college mee ook naar de toekomst toe, en 

wij gaan het volgende gesprekken over, ja eigenlijk een begin van het uitvoeringsprogramma 

gaan we met elkaar voeren op basis van de begroting. Dus ik kijk even rond naar de fracties of 

daar, of die daar mee kunnen instemmen met het laatste wat ik heb gezegd. Mijnheer Van der 

Zwaag. 

 

De heer Van der Zwaag: Dank u, voorzitter. Als ik zeg maar vanavond even de reacties 

inventariseer, dan denk ik dat elke fractie gewoon z'n bespiegelingen heeft willen geven op het 

collegeprogramma. Als ik de inhoudelijke vragen hoor dan gaat het vooral over straks de 

uitvoeringsagenda, he, van wat gaan we nou concreet doen? Dus wat de VVD betreft hoeven 

we geen debat te voeren over elkaars bespiegelingen. Maar neem met vooral mee als college 

als huiswerk bij het uitwerken, maar dat is even onze ons beeld. 

 

De voorzitter: Ja sorry, mijnheer Kuin. 

 

De heer Kuin: Ja, dank u voorzitter. Dank voor uw mooie woorden ten opzichte van mijn 

woorden. Wij hebben ook niet de intentie om hierover in discussie of in debat te gaan met het 

college. Dit is zoals wij dit gevoeld en gelezen hebben, en that's it. 

 

De voorzitter: Helder, kijk nog even ... Mijnheer Fransen nog? ... 

 

De heer Fransen: Ja dank u, ja ik zou toch wel heel erg mooi vinden voor de avond dat het 

college even reageert op de dingen die gezegd zijn dus ik zou het toch wel op prijs stellen om als 

het college zich enigszins geprikkeld voelt hier en daar wat op reageert nog. 

 

De voorzitter: Anderen? Mijnheer Kikkert. 

 

De heer Kikkert: Ja kijk, wat wij hebben meegegeven zijn noties voor de uitwerking om het zo 

maar te zeggen. Aan de andere kant vind ik het wel wat jammer, we hebben wat vragen gesteld 

en niet zozeer vragen maar eigenlijk gevraagd om een eerste gedachtespiegeling, ja en dan is 

het wel jammer is het dan zo eindigt. Dus in die zin kan ik me ook voorstellen dat, nou dat we 

toch even een reactie, een eerste reactie, hoeft niet heel diepgaand te zijn maar van de 

portefeuillehouders. 

 

De voorzitter: Ik kijk nog even naar de andere fracties. Mijnheer Van Willegen. 

 

De heer Van Willegen: Bijna de laatste zeker, maar ja voorzitter, ik laat dat toch een beetje aan 

het college over. Als college zegt van: nou ik heb prikkelende dingen gehoord ik wil daar gewoon 

een paar korte zinnen aan wijden, zou ik er niet tegen zijn. Ikzelf had nu ik heb al hard mee 

zitten schrijven wat andere fracties gezegd hebben, maar terwijl ik aan schrijven dacht ik: ja ik 

hoef eigenlijk niet te gaan reageren op elkaar want het uiteindelijk moet het uiteindelijk 

zometeen met een uitvoeringsprogramma komen en dan hebben we genoeg invloed op elkaar 

om met elkaar even aan het jasje te trekken lijkt me. Dus het is zonde m'n tekst wat ik allemaal 

geschreven heb, maar dat is niet zo erg, maar ik zou het misschien toch wel leuk vinden als het 

college gewoon een korte reactie zou geven. 
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De voorzitter: Mijnheer Buisma. 

 

De heer Buisma: Nou, even geluisterd hebbende naar wat iedere partij inbracht gaat dat met 

name in van: nou ja goed hoe gaan we de invulling geven aan de uitvoering en ja, dat klinkt een 

beetje flauw maar daar komen ze nog mee. Dus daar kunnen we uiteraard het prima hier nog 

het gesprek over voeren, maar dan wordt het een wat lange avond. 

 

De voorzitter: Nee, maar dat zorgt uw voorzitter dan weer voor. Dank u. Nee, maar ik begrijp 

uw opmerking. Ik stel voor dat we even tien minuten schorsen dan gaat het college even, zich 

even beraden op hoe wij gaan antwoorden. Ja? Ik schors de vergadering. Ik heropen de 

vergadering. ... Dank u. Ik geef het woord aan de portefeuillehouders om even te reageren op 

uw bijdragen. Mijnheer Van Duijn, gaat uw gang. 

 

De heer Van Duijn: Ja voorzitter, dank u wel. Dank aan alle fracties voor hun inbreng. Er zijn wat 

citaten van Cruijff heen-en-weer geslingerd vanavond daar ben ik gek op, dus daar begin ik ook 

maar, er moet namelijk nog een college uitvoeringsprogramma komen, daar heeft u allemaal 

wat over gezegd, dit is geen uitspraak van Cruijff hoor, die komt nog, maar die is er nog niet, dat 

college uitvoeringsprogramma, maar die komt wel en dat geeft ook niet, want Cruijff zei altijd: 

vaak moet er iets gebeuren voordat er iets gebeurt. Dus bij deze, dat collegeuitvoerings-

programma dat komt. En voor de heer Kuin, Cruijff zei ook altijd: ik ben overal tegen tot ik een 

besluit neem, dan ben ik er voor. En dat lijkt me logisch, zei die erachteraan dus ik neem aan dat 

het daarmee goedkomt met dit soort uitspraken toch? Even in het algemeen over het 

collegeprogramma: u heeft daar op verschillende manieren over aangegeven dat daar 

inderdaad ja de ambities in staan die we als college hebben geformuleerd. Dat hebben we 

gedaan naar aanleiding van uw input naar aanleiding van het raadsprogramma en daar hebben 

wij als college onze ambities in neergezet. Alle onderwerpen, alle onderwerpen die hierin staan 

en ook die u vanavond heeft genoemd komen ook terug in het collegeuitvoeringsprogramma. 

Daarmee zet je ze ook in de tijd, daarmee koppel je budget aan en daarmee kijk je ook: zijn die 

ambities die we hebben mogelijk en zijn ze mogelijk wanneer in welk jaar voor de komende 

periode en verder. Nou dat programma dat komt naar u toe. D'r zijn wel wat vragen over 

gesteld daar zal ik ook even kort op ingaan ieder geval. Op de vragen die op mijn portefeuilles 

van toepassing zijn. De heer Van Willegen heeft het gehad over de jeugdzorg, over preventie. Ja, 

de woorden die u daarover sprak die passen volgens mij ook goed bij de lijn die we in het 

collegeprogramma hebben neergezet. En dat is volgens mij ook een heel duidelijke lijn. We 

willen investeren, maar allereerst investeren in mensen. Nou, u gaf dat ook aan, dat geeft ook 

de prioritering in de lijst met de prioriteiten voor de komende periode staat de mens, staat ook 

boven aan. Investeren in de zorg en dat moet een goeie manier gebeuren. De heer Kikkert die 

vroeg daarover of die zei daarover: ondersteuning moet niet afhankelijk zijn van het budget, dat 

waren ongeveer uw woorden, is het college het daar mee eens? Ja, wij hebben gezegd: we 

moeten de zorg leveren voor eenieder die dat die dat nodig heeft. En daarbij moet je wel, 

daarbij moet het budget niet per se leidend zijn maar je moet wel heel goed kijken, we geven 

een hoop geld uit aan zorg, komt het nou ook terecht bij de mensen die dat nodig hebben? 

Daarmee hebben we gezegd, we gaan bijvoorbeeld op het gebied van de zorg gaan we voor een 

integrale zorgnota, waarbij alle soorten samengevoegd en waar we veel beter gaan kijken van 

kunnen we dat op een zo efficiënt mogelijke manier doen en komt dus ook het geld wat we 

uitgeven echt neer bij die mensen die het nodig hebben? Zo zien wij de zorg en daar willen wij 

ja hard aan gaan werken de komende periode.  Ja, de heer Van Willegen heeft ook nog 

aangegeven: investeer in de leefomgeving met de hulp van SLS, waterschap en bewoners. Dat 

gaat om een aantal grote projecten waarmee we aan de gang gaan. En waar we ook vanuit de 
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SLS subsidie voor hebben gekregen. Dat hoort ook allemaal bij de plannen die we hebben en de 

ambities die we hebben en die zijn best fors, om te investeren in de leefomgeving, te investeren 

in groen en te investeren in ook een gezonde en veilige leefomgeving. En ik heb nog 

opgeschreven dat de heer Van der Zwaag zei dat we met de raad zo lekker geknutseld hebben. 

Dat vond ik wel mooi en dat, zo heb ik het ook ervaren. Het proces om tot dit 

collegeprogramma te komen was best bijzonder en daar heeft u als raad een belangrijke rol in 

gespeeld. En dat is ook de reden waarom je voorbeeld in zo'n collegeprogramma niet alles 

dichttimmert. Kijk we hadden natuurlijk ook de hele zomer kunnen gebruiken om alle plannen 

die erin staan wel helemaal uit te werken, maar dan zouden wij als college hier ook geen knip 

voor de neus waard zijn, want dan laten we u als raad uw rol ook niet goed invullen. En de heer 

Fransen gaf dat ook aan: het is een mooi programma, nodig de raad uit om de handschoen op te 

pakken. Even vrij geïnterpreteerd, maar dat waren ongeveer uw woorden en zo zien wij het 

ook. Als we met een opschrijven dat we met een afvalprogramma aan de slag gaan dan gaan we 

dat en dan willen we u daar ook graag bij betrekken om juist over die kaders in gesprek te gaan.  

Ja, de heer Kuin, u heeft verder nog een heleboel andere dingen genoemd, maar even het op 

mijn portefeuille de visie voor het centrum: hoe gaan we om met de ontwikkelingen van het 

dorp? Nou dat is een punt waar we al hard mee bezig zijn, staat ook in het collegeprogramma 

dat we voor het centrum die visie willen ontwikkelen. We weten nu al dat als je als je niets doet 

qua verkeer, en dat is door anderen ook genoemd, dan weet je dat je op basis van autonome 

groei in 2030 dat dat het allemaal vast gaat lopen hier, dus er moet iets gebeuren. Nou, daar zijn 

we mee bezig, dat gaan we uitwerken en daar komen we ook voor bij u terug en daar zijn we 

natuurlijk ook over in gesprek met inwoners. De heer Fransen heeft nog genoemd bij iedereen 

doet mee: alle kinderen moeten mee kunnen doen en u noemt daarbij specifiek de voor en, de 

vroeg en voorschoolse educatie. Elk kind moet mee kunnen doen. U zegt dat at afhangt van, dat 

moeten we, dat moeten we oppakken. Ik wil u daar wel bij zeggen dat kan ik ook vast aangeven, 

dat vanuit het rijk is dit ook de gedachte, maar tegelijkertijd worden de middelen die wij 

hiervoor beschikbaar hebben wel gehalveerd. En dat maakt ook dat wij hebben gezegd van we 

moeten 2019 redden we het nog met dat budget, maar dan moeten we ook wel kijken, wat 

gaan we hier, hoe ga je mee verder en welke visie hebben we hierop, dus daar gaan we graag 

nog met u over in gesprek. Ja, de heer Kikkert heeft vroegsignalering en preventie ook 

genoemd, dat is ook inderdaad een speerpunt en met name in de zorg is dat gewoon heel 

belangrijk. We weten dat als we er vroeg bij zijn dat we zwaardere zorg kunnen voorkomen, 

daar zetten we op in. Dat vraagt wel vaak een lange adem omdat je niet een twee drie de 

resultaten daarvan ziet en dat is ook, wij geloven in de visie, we staan achter die visie, maar dat 

betekent ook dat je moet volhouden en daarvoor moet gaan en daar vragen we natuurlijk ook 

uw steun maar ook als we de visie op het sociaal domein verder uit gaan werken zullen we daar 

over de harde kaders nog verder met elkaar in gesprek gaan. Ja, dat waren ze denk ik, 

voorzitter. 

 

De voorzitter: k dacht dat u de Algemene Beschouwingen ging doen maar dat viel nog mee. Ik 

kijk even naar ... ja in een andere positie dan natuurlijk. Die is geweest. De heer Van Rijn, sorry. 

 

De heer Van Rijn: Het is al gezegd hè onze Aalsmeerse bewoners, het onderhoud van onze 

Aalsmeerders gaat voor. Dat is ook de ranking die u in ons programma ziet, wat wij u ook 

hebben aangeboden en daarna komt het onderhoud van de rest. Ik denk dat dat een hele 

duidelijke scheiding is en dat heeft ook te maken met budget, zonder daar voor de 

portefeuillehouder te spreken. We hebben veel ambities en ik denk dat we ook de ruimte in die 

ambities moeten vinden. Wat wij als college vooral pretenderen is: de toekomstbestendigheid 

van ook een aantal ja opgestapelde zaken, hè groeien als Aalsmeer, wat betekent dat, er zijn 
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verkeersinfarcten genoemd, woonopgaves. Daar zitten ook wel dilemma's in schuil. Ik bedoel, 

we hebben u gepresenteerd over de Oosteinder-driehoek, ja als je daar gaat bouwen kan het 

ook weer drukker worden, dat geeft uitdaging met zich mee. Er werd aangegeven door een van 

de raadsleden hè, het zal betekenen dat we misschien gewoon stevige keuzes moeten maken, 

daar is het college gewoon hartelijk mee eens. Al is het ook alleen maar ingegeven door het 

budget en ook het budgetrecht en die keuzes die liggen ook bij u als raad. Maar wij hebben 

vooral gekeken naar de toekomstbestendigheid. En een aantal van die vraagstukken vragen ook 

dat je daar in gemeenschappelijke keuzes gemaakt. En het hoe en hoe dat uitvoeren ligt ook bij 

het college en het wat, ja daarvan hebben ook een traject met elkaar afgesproken dat we 

zeggen dat moeten we met elkaar doen. En daarin speelt ook voor dit college mee zoals 

verwoord in het programma de balans tussen leefbaarheid en economie. Daarin moeten we ook 

een aantal dingen met elkaar begrenzen. Laat ik naar een andere b gaan, de buitenruimte. De 

buitenruimte daar is de komende jaren, ik denk niet alleen de komende collegeperiode is mijn 

inschatting maar ook daarna, is veel werk op te doen. Veel werk op deze portefeuille. Met een 

nog niet toereikend budget om daarin de goeie keuzes met elkaar te maken, dus daar gaan we 

het ook met elkaar over hebben. In november praat ik u ook bij wat de stand van zaken is, want 

dat heb ik u eerder toegezegd. Er is veel geld nodig, er is veel capaciteit ook nodig en we leven 

ook in een op dit moment in een hoogconjunctuur, de markt doet het goed dus dat is ook best 

een extra uitdaging. Wat het college betreft zal het ook veel werk in uitvoering betekenen. Dat 

betekent ook voor inwoners en ondernemers overlast. Dat zou ook in termen van 

bereikbaarheid een opgave zijn en het zal ook vragen dat we daarover goed communiceren. Dat 

is de opgave die het college ziet. We hebben er ook zin in, laat ik dat ook zeggen. Samen op grijs 

en groen met wil en met schoffel en schep aan de slag. Dus ja daar hebben we ook gewoon zin 

in. Bouwen, een andere b: ja er is krapte. Willen we gaan bouwen in Aalsmeer, willen we de 

plekjes waar het nog kan verder gaan benutten? Het is ook een keuze met mekaar, dat vraagt 

iets qua leefbaarheid, dat vraagt iets qua bereikbaarheid, iets qua druk, toekomstbestendigheid. 

We hebben met elkaar afgesproken in het raadsakkoord, en daar vaart college ook op, dat we 

de stand van zaken over die woonopgave met elkaar gaan herijken en dat we de woonvisie met 

elkaar gaan herijken van welke keuzes willen we daarin maken. Dat zal nog best een opgave zijn 

want betaalbaarheid is een mooie term, maar ja dat is ook een definitie die we nog met mekaar 

moeten invullen. Het college wil in ieder geval wel concreet zijn dat we ruimte willen maken in 

het de komende collegeperiode voor gewoon ook een experimentele woonvorm, dus dat we 

ook gewoon naar een andere variant gaan kijken en dat ook gaan proberen te realiseren. En 

daar hebben we zin in. Bereikbaarheid: ontlasten van de woonkernen is in de aanpak de 

komende jaren een belangrijk vertrekpunt. Daarin moeten we kijken naar de provinciale wegen 

die om ons heen zitten om te zorgen dat het verkeer ook daarnaartoe gaat, daar span ik me ook 

vanuit mijn portefeuille Economische zaken ook in dat we met ondernemers en ontwikkelaars 

ook die wegen benutten waar we dat zware verkeer dan liever op hebben, zodat de 

woonkernen daarin zo min mogelijk mee belast worden. De Oosteinder-driehoek, we hebben 

het daar al eerder over gehad: we hebben u al betrokken bij bijvoorbeeld de uitwerking van die 

eerste bouwsteen, wat het betekent als we daar gaan bouwen, wat betekent dat voor de 

verkeersontwikkeling. Bereikbaarheid qua openbaar vervoer: ja, negen van de tien punten uit 

de concessie hebben voor Aalsmeer positief voordeel gehad. Een tiende punt niet en dat 

betekent ook de fijnmazigheid, hoe blijven de wat moeilijk bereikbare woonkernen toch goed 

aangetakt op ja, het hoofdvervoer in de toekomst. Concreet is er gevraagd van wil het college 

daar zelf ook in investeren? Dat is zeker een lijn die waar het college aan denkt, maar wij willen 

ook eerst gewoon met Connexxion daarover in gesprek en ook met de vervoersregio om te 

ervaren van hoe gaat dit en om ook bij de vervoersregio waar wij ook allemaal meebetalen te 

kijken hoe we daar ook met elkaar in gesprek kunnen blijven om eventueel toekomstige 
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knelpunten daarin te optimaliseren. En ja, en we willen natuurlijk ook de belangen van 

Aalsmeerders gewoon goed houden dus mocht dat ja niet goed lukken, dan moet het met 

mekaar hier ook over hebben van, wat zien we dan als couleur locale oplossingen voor onze 

eigen inwoners? Maar dat later. Over de AVVP: hebben we gezegd, gaan we ook met elkaar 

over in gesprek om dat ook te herijken, nou daar heb ik ook zin in. Volgende b is bezoekers: het 

heeft te maken met de recreatie, toerisme, economie. Ook op het punt van die portefeuille 

willen we ook bijvoorbeeld met de komst van FloriWorld, met andere aantrekkelijke parels die 

we hebben hier in Aalsmeer zorgen dat we ook bezoekers, voor onze inwoners en ondernemers 

ook inkomsten daarmee genereren, ook wellicht voor de gemeente, maar dat ook wel in een 

balans houden dat het leefbaar blijft hè. Dus twintig bussen per dag met toeristen, ja dat is kan 

een forse ambities zijn. Daar moeten we ook goed naar kijken van wat kunnen we ook daarin 

aan. Maar Aalsmeer is aantrekkelijk, dat moet het blijven voor onze eigen inwoners, maar ook 

onze eigen inwoners en ondernemers kunnen daarvan profiteren. Nou ja, dit is als ik het even 

zeg vanuit mijn perspectief als lid van dit college: dit is een college wat er vertrouwen in heeft, 

daarom hebben we het ook zo genoemd. We willen aan het vertrouwen verder met mekaar 

bouwen en we hebben er gewoon ontzettend veel zin in. En ik denk dat Aalsmeer onze 

samenwerking met elkaar en het vertrouwen in elkaar ook gewoon hard nodig heeft, dus laten 

we gewoon lekker aan de slag gaan. Dank u wel voorzitter. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Alink. Ik geef u vast mee dat mevrouw Alink geen grappen 

gaat maken over voetbal en dat is ook heel terecht. Dat is een mannensport toch? Nee hoor, ik 

kijk ik ... Dacht ja, ik voelde hem al aankomen, nee maar er komen geen Cruijffiaanse uitspraken 

meer deze avond. Mevrouw Alink, gaat uw gang. 

 

Mevrouw Alink-Scheltema: Ja, dank u wel voorzitter. Duurzaamheid: feitelijk heeft iedereen het 

even over duurzaamheid gehad. En laat ik vooropstellen, wij zijn een collegiaal college en dat 

betekent dat wij het allemaal met z'n drieën, vieren doen. En dat betekent dat heel veel 

duurzaamheidsonderwerpen door mij worden aangejaagd en door de andere wethouders 

moeten worden uitgevoerd en daar hou ik van. Want waar hebben het over als we het over 

duurzaamheid hebben? Dat is: we willen fossiel onafhankelijk worden in 2040 en ik hoorde de 

heer Fransen zeggen, waarom nou 2040? Dat is tien jaar eerder dan wat landelijk is gesteld, 

2050, en voorzitter, dat heeft alles te maken met mijn leeftijd. De gemeentelijke organisatie 

gaat 2030 van het fossiele aardgas of fossiele brandstof af. We gaan er alles aan doen om ons 

vastgoed fossiel onafhankelijk te maken. Circulaire economie: in circulaire economie daar valt 

dan ook onder het afval, zwerfafval. En daar gaan we hard mee aan de slag. Hoe kunnen wij 

zorgen dat wij onze eigen warmtebronnen kunnen gaan beheersen? Deels door afval in te 

zamelen, en ja en dan kijk ik even naar de heer Kuin, vanaf scratch, en ja we hebben ooit een 

plan gemaakt via een procedure die we eigenlijk allemaal als raad niet wenselijk vonden en 

vinden. Dus hoe gaan we nou aanpakken? We gaan nu eerst eens over het proces hebben met 

u, de raad. En de eerste vergadering daarvoor of werksessie wil ik hem graag noemen, staat 

gepland voor 6 november. U gaat met ons in discussie van: hoe willen wij het nu aanvliegen? 

Hoe wilt u als Raad dat dit college met het afvalplan omgaat? Hoe wilt u dat het zwerfafval 

wordt opgepakt? En daarna gaan we eens kijken, als u dan ook de kaders heeft vastgesteld, wat 

mogelijke wensen zijn en hoe u daarbij de inwoners wil betrekken. Want ook dit plan valt of 

staat met draagvlak binnen de inwoners. Circulaire economie is ook van hoe ga je met je 

gewassen om? Bijvoorbeeld, er zijn, moet ik even, ik heb het opgeschreven want ik kan het niet 

uit m'n hoofd zeggen: Miscanthus Giganteus, oftewel het olifantengras, wat goed kan bijdragen 

aan gewassen waar eventueel plastic of biomassa van kan worden bereikt. Dus er zijn allerlei 

mogelijkheden en die worden uitgezocht. Dus van afval naar grondstof, maar ook het bereiden 
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van grondstof, het zoeken naar warmtenetten, we hebben natuurlijk een prachtig voorbeeld in 

de Hornmeer, daar is 10 oktober een bijeenkomst van private partijen, ondernemers en alles en 

die gaan vertellen dat er zo'n fantastisch plan in Aalsmeer ligt. Dus KPN geeft warmte, het 

zwembad levert koud water af en daar worden onder andere het zwembad, de school en 

eventueel de woningen mee verwarmd: restwarmte. De inclusieve samenleving dat is een 

vierde pijler van duurzaamheid. Wat verstaan we daaronder? En daar verstaan we onder 

iedereen doet mee, ongehinderd winkels kunnen bereiken. Ongehinderd kunnen komen waar je 

wil. Of je nou een blessure hebt omdat je hebt gevoetbald of omdat je langdurig niet meer kan 

lopen. En ook kinderen doen mee, ouderen doen mee, iedereen doet mee en ook kijken waar 

we mekaar kunnen ontmoeten. Betekent ook dat we heel duurzaam met onze 

arbeidspotentieel omgaan. Mensen met afstand tot de arbeidsmarkt. Tot slot, vijfde pijler is de 

klimaat adaptatie. Ja, en die is lastig want die is eigenlijk pas heel snel voorbij gekomen. En 

wanneer kwam die voorbij? Toen het op gegeven moment toch een beetje nat was aan de 

voeten. Is die makkelijk meetbaar? Nee, maar we weten misschien wel wat we willen. Dus we 

willen minder tegels en we willen meer groen. En we moeten daarvoor in gesprek met de 

waterschappen. Op zichzelf losse onderdelen, onderwerpen maar ook geïncorporeerd in de 

andere programma's die bij andere wethouders liggen. Dan gaan we gezamenlijk een plan 

samen met u als raad en samen met de inwoners van Aalsmeer. Ik hoorde de heer Kikkert 

zeggen voor 2021 moet er een planning komen van hoe gaan wij met de wijken en aardgasloos 

om? 2030, dan willen we met de ambtelijke of althans hier zeg maar de het vastgoed van het 

aardgas af en in 2040 de wijken. Voor 2021 moet er een planning komen. Er is nog geen klimaat 

akkoord en ik las net op teletekst, nog geen tien minuten geleden dat er ook zeg maar dit jaar 

nog geen beleid komt, want de coalitiepartners zijn het niet helemaal met mekaar eens in het 

land. Dat is jammer en dat is ontzettend treurig, want dat betekent dat we mogelijk in de 

wachtstand moeten gaan zitten. Nou, het advies: ik hoorde de heer Fransen zeggen: ja, jullie 

hinken op twee gedachten. Nee, wij hinken niet op twee gedachten, er zijn twee aanvliegroutes. 

Een: stimuleren en dat is bijvoorbeeld het duurzaamheidsfonds. Mensen informeren over hoe 

ze zich het beste kunnen klaarmaken voor de toekomst. Het advies daarbij is van ga proberen 

om te isoleren tot en met ten minste label B. Loop niet te hard van stapel met allemaal 

warmtepompen voordat je weet of warmtepomp voor jouw wijk wel de beste warmtebron is, 

dit is overigens niet mijn advies, dat is het advies van Diederik Samsom, verleden week. Hij zei 

een beetje: laten de inwoners zich goed informeren, laten ze hun huizen goed isoleren en dan 

zorgen wij wel dat op dat moment de warmtebronnen bekend zijn. Dat betekent informatie 

naar alle inwoners. Want als we dat niet doen dan weten inwoners niet wat ze moeten doen, 

maar ook niet wie het gaat betalen. En nee, wij gaan dat niet betalen, we gaan wel stimuleren 

via het duurzaamheidsfonds onder andere. Maar we gaan ook dingen zelf doen en terecht want 

als wij niet gaan kijken naar onze elektriciteit bevoorrading en het zou kunnen zijn dat Aalsmeer 

alleen all electric moet, ja dan krijgen we echt een groot probleem als we dan ook nog elektrisch 

gaan rijden, nou dan zal het elektrisch net wel op hol slaan. Dus ook daar moeten we naar 

kijken. Wiebes was gisteren bij een conferentie en die zei: ja, we weten het eigenlijk nog niet 

met die duurzaamheid. En hij zei, ik moet erbij vertellen, ik begreep dat Eric Wiebes doet aan 

survivaltrainingen of sport in Amerika hij gaat van A naar B en hij ziet wel hoe die er komt. En zo 

zei hij dat gisteren ook. Je gaat van A naar B. Je weet waar je bent en je weet waar je naartoe 

moet, en de weg er naartoe die weten we met z'n allen nog niet, maar een ding: je mag fouten 

maken en je mag proberen. Nou, dat is een ambitie. Wij willen misschien wel iets sneller doen, 

maar we moeten wel gezamenlijk doen. Ook met de private partijen en de en alle bedrijven die 

daar zich mee bemoeien, want we moeten ook kijken hoe de woningcoöperaties daarin mee 

gaan. Nou ik denk als u het niet begrijpt, ja nou had ik er nog een ... En ik wil eigenlijk altijd net 

datgene wat de burgemeester zegt wat ik niet ga doen. Ik ga een Cruijffiaanse opmerking 
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maken: je gaat het pas zien als je het doorhebt. En met duurzaamheid, het is een hele grote 

warboel maar we moeten er structuur in krijgen en ik weet zeker dat in 2020, we het licht wel 

enigszins zien. Dat ten aanzien van de duurzaamheid. Ik had nog een vraag van nou plan 

openbare ruimte, weggaan voor ten aanzien van groen, ook kijken met inwoners en met u weer 

naar beeldkwaliteit: hoe willen wij het groen onderhouden hebben, is het voldoende? Ik begrijp 

ook met alle droogte van deze periode, ik heb een fietstocht gemaakt in een verkeerd hesje, dat 

hesje dat had een verkeerd logo, ik ga ook nu naar Kudelstaart met een goed hesje, maar tijdens 

die fietstocht heb ik geleerd dat wanneer het heel erg droog is er heel veel gaat groeien in 

Aalsmeer. Dat was voor mij een openbaring, ik wist niet dat daar dat heeft iets met klei te 

maken. Dus het lijkt nu heel erg veel, maar ik denk dat dat ook goed moet komen, maar als u 

dat niet voldoende vindt, het beeldkwaliteit B wat daarvoor staat, dan moet u misschien 

zeggen: nou misschien moet het wel A worden of AA, maar daar komen we bij u op terug. De 

kunst en cultuur ... Haha. 

 

De voorzitter: Ik zou oppassen met reclame als de zendtijd daar nog niet voor geopend is dus ... 

Maar gaat u vooral verder. 

 

Mevrouw Alink-Scheltema: Ik weet eigenlijk niet wat ik gezegd heb maar dat is wel leuk 

 

De voorzitter: U sprak over AA. 

 

Mevrouw Alink Scheltema: Over AA? AA kwaliteit. Nou, de Kunst- & Cultuurnota. Ja die komt er, 

en wel heel binnenkort. Eigenlijk had die er al moeten zijn. Bij aanvang had 'ie er al moeten zijn. 

Er werd mij ook gezegd: er moet een nieuwe Kunst- en Cultuurnota komen, toen zei ik: dat is 

mooi, maar ik wil er toch even mee wachten, want ik hoor heel veel gedoe met kunst en 

cultuur. En ik wil eerst even horen wat er allemaal aan de hand is. En ik krijg zo langzamerhand 

een beeld, want ik laat al die partijen even vertellen wat ze doen en hoe ze het doen. En ik heb 

een goed beeld bij gekregen en ik ben ervan overtuigd dat Kunst & Cultuurnota er goed uit komt 

te zien. En wat die groep enthousiaste inwoners betreft, dan moet ik wel even weten welke 

inwoners nou zo enthousiast zijn en wie dat dan zijn een of dat hè, ik bedoel, ik wil best 

toezeggen maar ik wil daar ook wel een beetje de hand in houden. Het afvalplan, dat heb ik al 

gezegd. Ik denk dat ik de opmerkingen van GroenLinks, meneer Fransen, gezegd heb. Ik ... het is 

niet dat ik ze allemaal moet beantwoorden, maar als ik hier dan toch sta dan wil ik dat wel graag 

doen. Van mijnheer Kikkert ook. En ja, de zorg, de goede zorg. Wijkgericht werken. Overal de 

zorg krijgen in korte afstand. Ik ben voor een wijkverpleegkundige, u weet het, maar niet de drie 

wijken maar kleinere wijken, kleinere teams. Ontmoetingsplek waar mensen bij mekaar kunnen 

komen. En we gaan een integraal notitie maken van het sociaal domein dus ik ben er eigenlijk 

van overtuigd dat het goed komt. Hier wil ik het bij laten, dank u wel. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Nou, daar hebben we toch nog even een mooie nou toch best al wel 

een reactie gehad. Halfuurtje, drie man, nee, twee mannen en een dame. En nog even vanuit de 

kant van financiën, u heeft natuurlijk alle ambities gehoord en het is natuurlijk ook door de 

portefeuillehouder nog even naar voren gebracht dat de balans tussen datgene wat wij als 

ambitie voor staan ook in balans moet zijn met ja, met het budget wat u uiteindelijk daarvoor 

beschikbaar stelt. Of nou, de eerstvolgende aftrap om in de voetbaltermen te blijven is dan bij 

de eerstvolgende begroting, '...' de voorstellen van het college in ieder geval kunt beoordelen 

en daarbij ook de middelen. Ik zeg u ook toe dat we volgend jaar in ieder geval met elkaar gaan 

kijken hoe we op een andere manier anderen dan onze inwoners zouden kunnen belasten, als 

het gaat over heffingen. Dan hebben we het over toeristenbelasting, maar dat moet allemaal 
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nader uitgewerkt worden dus dat komt natuurlijk ook bij u terug. Het lijkt mij niet vervelend om 

dat te doen. Wat in ieder geval wel belangrijk is en dat staat ook in het collegeprogramma dat 

we ook financieel duurzaam naar de toekomst willen kijken. En dat willen we niet alleen maar 

dat moeten we ook hè dus met name ja die meerjarenbegroting dat is altijd een zorgpunt 

waarin we zeggen: ja dat moet toch sluitend blijven. Daar staan we ook voor, maar betekent 

niet dat ze, als ze met elkaar eens goed nadenken over andere vormen van hoe kunnen we 

dingen bekostigen die wel volgens de regels van de BBV hè, besluit beheer, en verantwoording 

voor de begroting, dat we toch met elkaar de komende jaren een aantal van onze ambities en 

van uw ambities, want het zijn eigenlijk uiteindelijk de ambities van inwoners kunnen gaan 

waarmaken. Ik stel voor dat we het hierbij laten. Ik kijk nog even naar uw raad. Overigens de 

uitspraak van 6 november die moet natuurlijk nog wel even via het presidium hè, de 

informatieavond, maar dat weet u als vanzelfsprekend. Dus ik stel voor dat wij doorgaan het 

volgende onderwerp, mijnheer Fransen nog even? 

 

De heer Fransen: Ja, dank u voorzitter. Ik heb toch wel behoefte om de verschillende fracties 

hebben het gehad over de mate van concreetheid en de reactie is geweest: er komt een 

uitvoeringsprogramma. Ik zou toch wel iets concreter over de datum van het 

uitvoeringsprogramma met elkaar willen zijn. Want anders is het wel heel erg vaag, dus is er een 

is er een idee over een datum waarop dat uitvoeringsprogramma of delen daarvan komen, want 

nu ga ik een beetje onbevredigd weg uit dit onderwerp eerlijk gezegd. 

 

De voorzitter: Nou, de eerste contouren van het uitvoeringsprogramma die zijn al vastgelegd in 

de begrotingsraad. Dus dat, Dus die krijgt u die die is vandaag naar u toegestuurd. En wanneer 

het totale uitvoeringsprogramma gereed is, want dat heeft ook te maken met hoe wij onze 

organisatie vragen hoe ze dat kunnen oppakken, dus ik kan niet nu toezeggen, maar ik ga daar 

gaat u een brief over krijgen. 

 

De heer Fransen: Maar nog even voor de urgentie: deze periode duurt vier jaar dus een half jaar 

van om, we hebben nog drieënhalf jaar, dus als het uitvoeringsprogramma, dat zou er eigenlijk 

gewoon dit jaar moeten liggen. Laat ik dan beetje scherper zijn en de vragen van u als voorzitter 

van het college, bent u daar mee eens en kunnen we daar op rekenen? 

 

De voorzitter: Ja, nee ik had eigenlijk in mijn in wat in uw nog wilde toefluisteren willen zeggen: 

kijk het heeft natuurlijk ook wel allemaal wat langer geduurd maar dat komt omdat u ook 

terecht met elkaar hebt afgesproken, we willen het anders, en dat ik ga u vast op een briefje 

geven, dat dat ook naar de toekomst toe hè als we veel willen participeren, als we veel willen 

overleggen dat dingen dan ook soms langer duren, maar ik kan u wel toezeggen dat voor het 

einde van dit jaar een uitvoeringsprogramma ligt, want als dat er niet ligt heb ik namelijk zelf 

ook wat vragen aan anderen, dus dat nee, dat ben ik met u eens. Dus dat ligt er zeker voor het 

einde van het jaar. Anderen nog? Nee dan stel ik voor dat wij verder gaan met de agenda, dank 

voor uw bijdragen. 

 

Rb.10  Motie Vreemd aan de orde van de dag  

 

De voorzitter: We hebben voorliggen de moties vreemd aan de orde van de dag. En bij die 

moties is een motie bij Vriendelijke gemeente ingediend door de fracties van het CDA, D66, o 

door alle fracties lees ik, wie? De indiener, eerst de indienster? Mevrouw Van der Meer, gaat uw 

gang. 
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Mevrouw Van der Meer: Ja, dank u wel voorzitter. Constaterende dat bijen en andere 

bestuivers wereldwijd zowel in aantallen als soorten achteruitgaan, bijen en andere bestuivers 

van belang zijn voor bestuiving van onze voedselgewassen, met name groente en fruit, en van 

wilde planten in de natuur. Nationaal en internationaal zorgen geuit worden onder andere door 

het Rijk, de Europese Unie en de Verenigde Naties over de toekomst van bijen een andere 

bestuivers. De gemeente Aalsmeer bij werkzaamheden in de buitenruimte waar mogelijke 

rekening houdt met bijen een andere bestuivers. Een voorbeeld hiervan is de samenwerking 

met het Wellantcollege en waterschap op de Stommeerkade waarbij vriendelijke gewassen zijn 

ingezaaid. Toevoeging van nestor gelegenheid en voldoende aanbod van voedsel in particuliere 

tuinen bijdraagt aan het behoud van bijen en andere bestuivers. Op de basisscholen hieraan al 

veel aandacht wordt geschonken de gemeente een rol kan spelen bij het creëren van meer 

bewustwording over het belang van bijen en bestuiver en de mogelijkheden die er zijn om 

voorgenoemd punt te bereiken. Verder overwegende dat de Nederlandse overheid inmiddels 

samen met maatschappelijke organisaties, bedrijfsleven, onderzoeksinstituten en semi-

overheden de nationale bijenstrategie heeft ontwikkeld. Hieruit voortvloeiend organisaties zijn 

ontstaan die communicatie en lespakketten aanbieden om de bewustwording in de 

maatschappij te vergroten. Verzoekt het college van burgemeester en wethouders te zoeken 

naar twintig locaties van minimaal 100 vierkante meter binnen onze gemeente waar 

bijvriendelijke gewassen ingezaaid kunnen worden. Bij het bepalen van de locaties de 

samenwerking te zoeken met de provincie, waterschappen, wijkraden en anderen. De 

samenwerking te zoeken met het bewonersinitiatief Het Groene Lint in Aalsmeer en Bijen 

Vereniging NBV Amstelland. De mogelijkheden te onderzoeken om meer bewustwording te 

creëren onder inwoners van Aalsmeer en Kudelstaart en daarbij gebruik te maken van 

bestaande communicatiemiddelen en lespakketten. Bijvoorbeeld het certificaat bijvriendelijke 

gemeente behalen. De gemeenteraad te informeren over de uitkomsten van de zoektochten en 

de raad in ieder geval voor de raadsvergadering van 1 november 2018 te informeren of de 

eventuele extra kosten uit de begroting gedekt kunnen worden. Dank u wel. 

 

De voorzitter: Dank u wel, ik ga d'r is even een portefeuillehouder bij zoeken. Mevrouw Alink, 

gaat uw gang. 

 

Mevrouw Alink-Scheltema: Dat was toch snel gevonden. Dank u wel, voorzitter. Vooropgesteld: 

dat ik het een hele bijvriendelijke motie vind voor een bijvriendelijke omgeving als in Aalsmeer. 

Ik heb mij laten vertellen dat het zoeken naar twintig locaties een goed te doen is en naar 

verwachting ook snel te vinden zijn. Er staat ook dat er voor 1 november geïnformeerd moet 

worden of er eventueel extra kosten uit de begroting gedekt kunnen worden en dat ook dat kan 

ik positief beantwoorden dus daar hoef ik niet voor te wachten tot 1 november, dat kan. Dus al 

met al is het allemaal zeer positief. En zijn we ook heel blij als gemeente en als college dat u 

deze motie indient. Er wordt al veel gedaan, zo schrijft u ook, en we gaan ook heel veel doen. En 

ook die samenwerking die bijvoorbeeld wordt genoemd met Het Groene Lint in Aalsmeer, en 

samenwerking met de bijenvereniging NBV Amstelland die is er. Dus wat staat ons nog in de 

weg? Nou eigenlijk niets, maar we willen graag twee aanpassingen voorstellen. En dat is bij 

verzoekt het college van burgemeester en wethouder bulletpoint 3: de samenwerking te zoeken 

met bewonersinitiatief Het Groene Lint in Aalsmeer en de bijenvereniging NBV Amstelland, 

inwoners en anderen. Dat zouden wij, want anders wordt het wel heel erg beperkt en we willen 

ook graag dat bewoners zich daarbij kunnen aansluiten. En dan eventueel bulletpoint 5, zeg 

maar, te verwijderen. Als dat zo is dan hoeft die eventueel wat ons betreft niet in stemming 

gebracht te worden en kunnen we hem zo overnemen. Dank u wel. 

 

De voorzitter: Dank u wel, ik kijk even rond. Mevrouw Van der Meer. 
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Mevrouw Van der Meer: U mag de motie op die manier interpreteren dus hij hoeft wat dat 

betreft niet veranderd te worden. Dan kan eventueel het laatste punt geschrapt worden en 

zeker bij punt drie, bij verzoekt het college, ook bewoners betrekken. En anderen uiteraard. 

 

De voorzitter: Dan kijk ik even rond, waarbij ik nog even vermeld dat dit uw maidenspeech was, 

dank u. Is er iemand die nog aanvulling wil of wilt u nog even met elkaar zeggen dat u als de 

motie wordt overgenomen dan hoeft 'ie niet in stemming te worden gebracht. U mag het 

zeggen. Ik kijk even rond. Is dit afdoende zo voor de fracties? Mevrouw Vleghaar toevallig? Nee 

hè? Ja ik zag het wel, maar ik denk ik zal toch even de vraag stellen aan u. Oké, dat ... mijnheer 

Van Willegen. 

 

De heer Willegen: Ja voorzitter, ik vraag me af: waarom hoeft iets niet in stemming gebracht 

want we kunnen toch ook een leuke motie unaniem steunen? Het is toch veel leuker als er een 

nieuwe '...' stemming. Ik vind het een beetje rare gang van zaken. 

 

De voorzitter: Ja, nee het is niet zo heel raar als maar als het college zegt van als die twee 

puntjes worden aangepast wordt de motie overgenomen, hoeft die niet in stemming te brengen 

maar kunt u teruglezen in de notulen dat de motie overgenomen is door het college, dus ik ben 

het met u eens dat het leuk is om leuke dingen te doen met elkaar in de gemeenteraad, maar 

overbodige dingen dan ben ik weer niet met u eens. Dus wat dat betreft dus, maar nogmaals 

hartelijk dank voor de indieners voor het op het goede idee en pad brengen van dit college. 

Maar als alle fracties daarmee instemmen zou ik gewoon zeggen hij wordt overgenomen en 

daarmee is de motie overbodig geworden. Akkoord? Ja? Dank u wel. Dan gaan wij over ... Ja ja 

sorry excuus, maar ik keek echt even rond dus jawel, want ja ik keek echt van links naar rechts 

en van rechts naar links. Goed we gaan verder. Dan komen wij bij de motie Handen af van het 

nachtvluchtverbod. Meneer Verlaan, gaat uw gang. 

 

De heer Verlaan: Voorzitter, deze motie gaat over de ontheffing voor het verbod op 

nachtvluchten over de Aalsmeerbaan 18L. We hebben de behoefte om via een motie ons 

ongenoegen ook vanuit de raad kenbaar te maken aan de minister. Enerzijds over het besluit 

zelf en anderzijds over het gemak waarmee het besluit is genomen. Deze minister wil werken 

aan vertrouwen van omwonenden en dan helpt dit traject volgens ons nadrukkelijk niet. Deze 

minister, sorry deze raad vindt unaniem dat voor heel Aalsmeer genoeg eigenlijk al te veel is en 

stelt voor deze brieven aan minister en ook aan LVNL luchtvaart nee sorry Luchtverkeersleiding 

Nederland te overhandigen. Dan kom ik bij de motie zelf: overwegende dat de gemeenteraad 

van Aalsmeer op15 maart 2018 de motie Genoeg is genoeg heeft aangenomen, de 

Luchtverkeersleiding Nederland LVNL vrijstelling heeft aangevraagd voor nachtvluchtverbod op 

de Aalsmeerbaan voor de periode van september 2018 tot juni 2019 totaal 270 nachten, de 

minister van Infrastructuur en Waterstaat op basis van dit verzoek vrijstelling heeft verleend op 

grond van artikel 315 vijfde lid van de lucht van de luchthaven verkeersbesluit LVB Schiphol, 

zowel behoudt woongenot Aalsmeer BBA als het college van Aalsmeer beargumenteerd 

bezwaar tegen deze vrijstelling heeft gemaakt, er al langer een protocol is dat voorziet om 

indien voor de operatie van Schiphol noodzakelijk ad hoc een vrijstelling voor een of meerdere 

vluchten of voor een bepaalde periode aan te vragen bij de Inspectie Leefomgeving en 

Transport, daardoor de aangevraagde verleen, aangevraagde en verleende vergunning feitelijk 

overbodig is, want er is al een bestaand alternatief. Het verschil tussen de ontheffing en het 

protocol is dat de ontheffing voor 270 nachten permanent en zonder achteraf verantwoording 

af te leggen en dat het protocol geldt met een plicht om achteraf wel verantwoording af te 
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leggen, LVNL aangeeft zich te zullen inspannen om waarborgen te bieden om de vrijstelling zo 

min mogelijk te gebruiken door zogenaamde waarnemers in te zetten. Het vertrouwen van de 

inwoners van Aalsmeer en Kudelstaart ernstig geschaad is als het gaat om Schiphol en de 

maatregelen om overlast te voorkomen. De ontheffing de mogelijkheid biedt om 270 nachten 

de Aalsmeerbaan te gebruiken. De minister van I&W bij haar aantreden heeft aangegeven het 

gezonde vertrouwen, geschonden vertrouwen, sorry, Een Freudiaanse verspreking, rondom 

Schiphol te willen herstellen, spreekt uit door middel van bijgevoegde brief bij de minister van 

I&W te pleitte om de verleende vrijstelling voor nachtvluchten van de Aalsmeerbaan in te 

trekken waarmee de minister kan laten zien dat het haar serieus is het geschonden vertrouwen 

te herstellen. En door middel van bij gevoegde brief Luchtverkeersleiding Nederland op te 

roepen de minister te adviseren de vrijstelling in te trekken en gebruik te maken van de 

bestaande protocol indien dat voor de operatie noodzakelijk, tussen haakjes maar zo min 

mogelijk, is en gaat over tot de orde van de dag. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Zijn er nog fracties die behoefte hebben aan een toevoeging op 

datgene wat er door de heer Verlaan naar voren is gebracht? Kijk even, mijnheer Fransen. En 

daarna de heer Martijn. 

 

De heer Fransen: Ja, dank u wel voorzitter. Ik wil graag twee opmerkingen maken: het eerste is 

dat we als gezamenlijke fracties ook van plan zijn om deze motie en de brief die daarbij hoort bij 

de minister te gaan aanbieden in persoon en daar met haar over in gesprek te gaan. Dus niet 

opsturen maar we willen hem echt gaan brengen, we zorgen dat we daar ook wat aandacht aan 

geven. En het tweede is: hoe ingewikkeld het Schiphol-dossier ook is, het is in feite terug te 

brengen tot: er wordt te veel gevlogen en er wordt te veel over Aalsmeer gevlogen. Dus dat is 

toch de kern van het dossier wat waar we mee te maken hebben. Dank u wel. 

 

De voorzitter: Dank u wel. Mijnheer Martijn. 

 

De heer Martijn: Ja voorzitter, natuurlijk wij hebben hem mede ondertekend, we zijn absoluut 

eens met datgene wat er allemaal geschreven is. Wat ik zelf als wens zou hebben, zeker als de 

brief of de motie wordt aangeboden aan de minister, om dit gewoon ook helemaal in de 

landelijke media te gooien, dus richting Een Vandaag, richting de Telegraaf, noem maar op, elk 

medium en niet alleen dat we daar zijn als raad en de plaatselijke pers alleen informeren, maar 

dat het gewoon breed uit door het hele land gedeeld wordt. 

 

De voorzitter: Ja sorry, mevrouw Keessen, gaat uw gang. 

 

Mevrouw Keessen: Wij vinden het ook heel belangrijk om juist een geluid te laten horen omdat 

Aalsmeer en Kudelstaart ja overvleugeld wordt door Schiphol. Maar we zijn wel de zwaarst 

getroffen gemeente in deze regio. En het wordt tijd dat de minister Luchtverkeersleiding 

Nederland, en Schiphol, Aalsmeer serieus neemt, en Kudelstaart uiteraard. Dank u wel. 

 

De voorzitter: Ja, nee, dat is helder. Volgens mij, Aalsmeer is gewoon Aalsmeer. En daar hoort 

gewoon volgens mij alles bij hè: Kudelstaart, Vrouwentroost, want anders wordt het ... ja, maar 

dat wordt een behoorlijke ingewikkelde discussie vind ik altijd. Ik hoor dat wel, ik lees het ook 

wel vaker en ik zou u als raadsleden toch ook willen oproepen om het over Aalsmeer te hebben 

dan weet iedereen over wie we het hebben, want anders, dan moeten we ook Oosteinder enzo, 

volgens mij gaan we hier over het algemeen belang van Aalsmeer. Ik doe toch, die oproep doe ik 

toch even want ik vind het af en toe dan denk ik ja, volgens mij praten we over de algemene 
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belangen van onze Aalsmeerse inwoners en bedrijven en daar hoort volgens mij van het van het 

zuidelijkste puntje van Kudelstaart moet ik dan zeggen tot het noordelijkste puntje als gaat over 

Oosteinder, tenminste wat mij betreft hoor, als u daar anders over denkt dan hoor ik dat graag 

in een ander debatje een keer maar ik moet het toch even kwijt. Mijnheer Buisma. 

 

De heer Buisma: Nou, ik zou het dan wel over de gemeente Aalsmeer willen hebben en de 

plaatsnaam dat veronderstelt dat Kudelstaart er ook bij hoort. Maar de gemeente Aalsmeer is 

uiteraard de omgeving waar wij het hier over hebben en waar de inwoners ons belang ook 

dienen. 

 

De voorzitter: Anderen nog? Heldere motie. Dat moet u over uw eigen motie gaan stemmen. 

Wie is er tegen deze motie? Dan is die met algemene stemmen aangenomen. We gaan nog wel 

even in overleg hoe wij dit nou niet dit varkentje, maar wel hoe we zorgen dat deze brief op de 

bestemde plekken terecht gaat komen. Oké waarvoor dank.  

 

Rb.11  Vragenkwartier 

 

De voorzitter: Dan is aan de orde nog een vraag in het kader van de actualiteitenrondvraag. 

Even kijken, mijn spullen zijn nu in de war. Ja dat is de verkeerde. Het vragenkwartier. Mevrouw 

Hauet, gaat uw gang.  

 

Mevrouw Hauet: Dank u wel, mijnheer de voorzitter. VVD Aalsmeer dus ook inclusief Nieuw 

Oosteinde om die dan ook maar eens te noemen stelt vanavond, ja die noemen we nooit maar 

daar wonen ook tienduizend mensen, dus ik dacht ik grijp mijn kans ook eens. Wij stellen 

vanavond een tweetal vragen naar aanleiding van de actualiteit, betreft een artikel in de 

Nieuwe Meerbode van vorige week. En in dat artikel geeft de Nieuwe Meerbode kort verslag 

over een onderzoek met betrekking tot e-mail afwikkeling en dat onderzoek dat zou volgens de 

Nieuwe Meerbode concluderen dat de gemeente Aalsmeer daar langer over doet dan de 

afgesproken twee dagen. En wat ons vooral verraste is dat de gemeente Amstelveen dat dan 

weer wel binnen twee dagen zou kunnen, nou verrassend omdat wij natuurlijk een en dezelfde 

ambtelijke organisatie hebben vandaar onze twee vragen. De eerste luidt: kan het college een 

toelichting geven op de conclusie in de Nieuwe Meerbode met betrekking tot het door hem 

genoemde verschil in termijn van e-mail beantwoording tussen Amstelveen en Aalsmeer. En 

vraag twee: kan het college aangeven of de gemeente Aalsmeer binnen de twee dagen e-mails 

van inwoners beantwoordt, dank u wel. 

 

De voorzitter: Ja, ik toen ik ... Toen ik het ... overigens is het in de huidige editie van de Nieuwe 

Meerbode, maar hij stond eerder op de website want daar had ik hem zelf ook al gelezen. En ik 

dacht ik kan er ook een grapje over maken en zeggen dat de couleur locale van ons bepaald 

heeft dat wij de pas een week over doen in plaats van twee dagen. Maar dat is natuurlijk niet 

zo. Dat had u ook niet verwacht. Nee, daar is gewoon echt sprake van een omissie, het is 

onjuist. De reactie, de vraag die gesteld is aan de gemeente Aalsmeer komt binnen bij de 

afdeling die die daar ook direct op gereageerd heeft, dus ook binnen twee werkdagen 

gereageerd heeft naar het bureau. En dat is daar verkeerd opgepakt, dus die hebben kennelijk 

op een andere manier geregistreerd. Dus het is onjuist dus de berichtgeving die daar in staat is 

niet goed. Ja, ik kan geen, ik kan geen toelichting geven op de conclusie van de Nieuwe 

Meerbode, want dat is hun pen, maar ik kan u wel meedelen dat het onjuist is en ik heb het nog 

even laten verifiëren, ik heb ook de e-mailwisseling tussen het onderzoeksbureau van een 

zzp'er, een mijnheer die dat doet, er op basis van die informatie dan weer aanbiedt dat die 
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allemaal dingen beter gaat maken. Dus dat is ook een maar, dat weet u dat ook direct. Dus wij 

beantwoorden mail, dit soort vragen en e-mails binnen twee dagen. Dat gebeurt, ook zowel 

binnen AA als onze de vragen die aan ons worden gesteld. 

 

Mevrouw Hauet: Misschien nog even een verduidelijkende vraag: wat bedoelt u met dit soort 

vragen? Want het ging natuurlijk in het onderzoek om e-mails van inwoners met hun vragen aan 

de gemeente dus niet zozeer om de e-mail van het bureau die binnen twee dagen zou moeten 

zijn beantwoord maar om e-mails van inwoners zelf. 

 

De voorzitter: Ja, kijk in dit geval ging het om een vraag, die mijnheer wilde weten waar hij de 

gegevens van de begroting kon vinden, nou dat is netjes naar die mijnheer teruggemaild binnen 

twee dagen. Als mensen vragen stellen over een vergunning en dat soort zaken meer, dan klaar 

stuk waar reactie dat die vraag in de beantwoording komt, maar die worden natuurlijk niet 

binnen een dag of twee dagen beantwoord. Maar het gaat over de reactie termijn van de 

binnenkomst van de vraag en dat is binnen twee dagen als een mail binnenkomt wordt er 

binnen twee dagen gereageerd. Dus dar voldoen we aan. Is dat voldoende zo? Kijk ik even rond. 

Anderen nog op dit onderwerp? Nee oké, dank u wel. Dan zijn wij volgens mij aan het einde 

gekomen van deze vergadering. Dan sluit ik de vergadering met nog de mededeling dat de heer 

Van Leeuwen misschien beneden nog een drankje doet omdat die vandaag jarig was, van harte 

gefeliciteerd, maar dat wist ik al, had ik van tevoren al gedaan.  

 

Rb.11  Sluiting 

 

De voorzitter: Ik sluit de vergadering.  

 

Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van 1 november 2018, 

 

 

 

                , voorzitter 

 

 

 

                    , griffier 

 


